
1Loški glas, torek, 26. marca 2024

ŠKOFJA LOKA

Protipoplavni ukrepi
S trajnostnimi protipoplav
nimi ukrepi želijo na Občini 
Škofja Loka kar najbolj 
zmanjšati poplavno ogro
ženost.
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GORENJA VAS - POLJANE

Priznanje ob jubileju
Med letošnjimi prejemniki 
priznanj Civilne zaščite je 
tudi Prostovoljno gasilsko 
društvo Poljane.
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ŽELEZNIKI

Kres ustvarjalnosti
V galeriji Kres, ki so jo odprli 
v preddverju plavalnega ba
zena v Železnikih, je na 
ogled razstava otroških li
kovnih del na temo plavža.
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ŽIRI

Izboljšati želijo tudi 
oskrbo na domu
Člani Lokalne akcijske skupi
ne starosti prijazne občine 
Žiri so se na prvem letoš
njem sestanku seznanili z 
aktivnostmi v okviru Strate
gije starosti prijazne občine.
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Škofja Loka – Konec febru-
arja se je z rekonstrukcijo 
kanalizacijskih vodov in vo-
dovoda na Grabnu, ki jih je 
predhodno treba urediti za 
navezavo komunalne infra-
strukture Mestnega trga, za-
čela celovita prenova javnih 
površin Mestnega trga in 
Klobovsove ulice. Izbrani iz-
vajalec projekta prenove je 
Gorenjska gradbena družba 
Kranj s partnerjem Cestnim 
podjetjem Kranj. Predvide-
no trajanje projekta prenove 
je leto in pol.
Kot pravijo na Občini Škofja 
Loka, jim bodo izkušnje iz 
preteklih obnov, ki so pote-
kale na Cankarjevem trgu, 
Blaževi ulici in Trgu pod 
gradom, služile, da bo tokra-
tna obnova za vse potekala 
kar najmanj moteče.
»Pri Puštalskem mostu je 
gradbena jama, dela se na-
daljujejo pri mlekarni in na 
križišču s Fužinsko ulico in 
gredo naprej po hribu. Na 
delu so tudi arheologinje in 
arheologi, ki so že našli ne-
kaj stvari. Sproti se odloča-
jo, ali so za izkop in shrani-
tev ali jih pa zgolj 
identifikacijo. Se pa inten-
zivno dela in računamo, da 
bodo priključne cevi name-
ščene v kratkem in se bodo 
dela kmalu nadaljevala na 
Mestnem trgu in Klobovso-

vi ulici,« je na zadnji seji 
mestnega sveta povedal žu-
pan Tine Radinja.

Delo po fazah
Prenova bo potekala siste-
matično po fazah, kar pome-
ni, da trg ne bo veliko razko-
pano gradbišče, ampak se bo 
delo po posameznih manj-
ših sektorjih pomikalo fa-
zno. Izvajalci bodo pri pre-
novi uporabljali manjšo in 
manj robustno gradbeno 
mehanizacijo, prilagojeno 
delu v bolj občutljivih urba-
nih območjih.

»V času prenove bomo zago-
tavljali kar najbolj optimalno 
dostopnost, bivanje in funk-
cioniranje dejavnosti. Med 
prenovo bo zagotovljen peš 
dostop do vseh objektov. 
Mogoč bo tudi omejen do-
stop z avtomobili. Občasno 
bo dostop z avtomobilom 
onemogočen, vendar le na 
tistem sektorju, kjer bodo 
ravno takrat potekala dela,« 
pravijo odgovorni.
V sklopu projekta celovite 
prenove Mestnega trga in 
Klobovsove ulice bodo obno-
vili ter posodobili celotno in-

frastrukturno omrežje: vodo-
vod, fekalno in meteorno 
kanalizacijo, elektro in tele-
komunikacijske vode, razvod 
plinovoda, uredili bodo stre-
lovode in javno razsvetljavo, 
zeleni urbani sistem z arbori-
stično ureditvijo ter zgornji 
ustroj z urbano opremo.
Sicer pa prenova sledi izbra-
ni rešitvi arhitekturnega bi-
roja Ravnikar Potokar, ki je 
zmagala na javnem natečaju 
za ureditev odprtih javnih 
površin starega mestnega je-
dra Škofje Loke ter ureditve 
obeh Sor.

Prenova Mestnega trga je obsežen projekt, ki zahteva veliko zaupanja, koordinacije, komunikacije ter 
tudi strpnosti in dobre volje. Izkušnje iz preteklih obnov, ki so potekale na Cankarjevem trgu, Blaževi 
ulici in Trgu pod gradom, so pomembne, da bo obnova čim manj moteča.

Prenova je velik izziv

Vilma Stanovnik

Dela so prejšnji teden potekala na Pepetovem klancu. / Foto: Vilma Stanovnik

Planica – Minuli četrtek je 
bil velik dan za 19-letno čla-
nico kranjskega Triglava 
Niko Prevc iz Dolenje vasi, 
ki si je preteklo zimo zaslu-

žila naslov najboljše v sve-
tovnem pokalu. To je potrdi-
la s tretjim mestom na final-
ni tekmi sezone v Planici, 
kjer je dobila tudi kristalni 
globus. Prej je namreč od 
blizu lahko občudovala le 
globus svojega najstarejšega 

brata Petra. »Srečna sem, da 
imam zdaj tudi jaz svoj glo-
bus. Osvojiti globus pred do-
mačimi navijači, družino in 
prijatelji je nepopisno. Tega 
ne bom nikoli pozabila,« je 
povedla Nika Prevc.

V skupnem seštevku svetov-
nega pokala je med deseteri-
co končala tudi članica SSK 
Norica Žiri Nika Križnar iz 
Delnic, njena klubska prija-
teljica Ema Klinec iz Poljan 
pa na koncu osvojila skupno 
trinajsto mesto.

Naslov najboljše smučarske skakalke minule 
sezone in kristalni globus si je prislužila Nika 
Prevc, njen brat Peter pa se je v Planici poslovil 
od tekmovalne kariere.

Nika Prevc ima 
kristalni globus

Vilma Stanovnik

Časopis za škofjeloško območje            Št. 3, marec 2024

Tudi letos 
Pasijonski 
doneski
Letošnji Dnevi Škofjeloškega 
pasijona so vrhunec dosegli s 
Pasijonskim dnevom, ko so 
predstavili novo številko 
publikacije Pasijonski doneski.
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Državna 
prvakinja
Študentka medicine Ana 
Koprivnikar iz Gorenje 
vasi je zmagala na 
državnem prvenstvu v 
olimpijskem dviganju 
uteži v kategoriji do 59 
kilogramov.
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Nika Prevc je postala zmagovalka letošnjega svetovnega 
pokala v smučarskih skokih in je kot druga Slovenka 
osvojila veliki kristalni globus. / Foto: Gorazd Kavčič

V ponedeljek, 1. aprila, v Dolenji vasi 
pripravljajo sprejem za Niko, Domna in Petra 
Prevca. Sprejem se bo začel ob 15. uri, dogodek 
pa bosta popestrila domača ansambla Kvartet 
za 5 in Dor ma cajt ter Janez Triler in drugi.
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Če želimo biti še naprej izje-
mno uspešna in prodorna 
občina, ki bo na številnih 
področjih gospodarskega in 
družbenega razvoja držala 
visok tempo, moramo veliko 
pozornosti posvetiti temu, 
da bodo predvsem mladi 
imeli v naši občini kje stano-
vati. Stanovanjski razvoj in 
možnost občine pri vpliva-
nju na gradnjo novih zaseb-
nih in javnih stanovanj sta 
izredno široko in raznoliko 
področje.
Občinski stanovanjski fond 
zadnja leta ves čas raste. A 
še dolgo ne bo zadostoval 
potrebam po socialnih sta-
novanjih v naši občini. Naša 
zaveza je, da vsako leto do-
damo še pet novih stano-
vanj. Tako imamo danes 
skupaj 200 stanovanj, ki jih 
od občine najemajo naše 
občanke in občani, od lan-
skega leta pa jih upravlja 
Komunala Škofja Loka kot 
javno podjetje.
Na razpis, ki smo ga objavili 
maja 2023, se je prijavilo 
106 zainteresiranih. Trenu-
tno jih je na prednostni listi 
85, v prihodnjih treh letih pa 
bomo razdelili med 15 in 20 
stanovanj.
Želimo si, da bi ob povečeva-
nju stanovanjskega fonda 
občine sočasno investitorji 
ponudili čim več stanovanj 
na trgu, tako za najem kot za 
prodajo, saj je izrazito pov-
praševanje predvsem tistih, 
ki si v Loki želijo ustvariti sa-
mostojno življenje.
Tako sem zelo vesel investi-
torjev, ki pridobivajo vso 
potrebno dokumentacijo in 
dovoljenja za stanovanjsko 
gradnjo na področju nekda-
nje vojašnice tudi z objek-
tom varovanih stanovanj za 
starejše; prav tako del v Ka-
pucinskem predmestju ter 
nadaljevanja aktivnosti Nad 
Plevno in priprav na grad-
njo na Tavčarjevi ulici. Ob 
tem že brnijo stroji v daleč 
največji gradnji individual-
nih hiš v novem naselju na 
Žolščah. Vse to je potrebno 

in nujno za razvoj, ni pa 
dovolj.
Tudi zato je Občina Škofja 
Loka uveljavljala predkup-
no pravico za trgovino na 
Novem svetu, ki se je pro-
dajala na trgu. Močno si že-
limo, da bi – ob javnem 
programu – skupaj s stano-
vanjskim skladom začeli 
projekt gradnje javnih sta-
novanj. To bi bila več kot 
dobrodošla spodbuda na 
tem področju.
Stanovanjska problematika 
je pomembna tema, ki ima 
veliko različnih poudarkov. 
Ko se o tem pogovarjamo, 
ne moremo mimo proble-
matike stavb, ki so kulturna 
dediščina in so na področju 
starega mestnega jedra. Po-
govor gre tudi v smer veli-
kih hiš, kjer živijo posame-
znice in posamezniki, ki še 
komaj zmorejo breme ne-
premičnine. Tu so še stano-
vanjske zadruge, ki jih vidi-
jo mladi, kot popolnoma 
legitimen in moderen na-
čin reševanja stanovanjske-
ga problema.
S svojo strategijo se mora-
mo dotakniti tako izpostav-
ljenih možnosti v središču 
kot podeželja občine, da 
omogočimo dolgoročen ra-
zvoj. Verjamem, da imamo 
marsikatero priložnost od-
govoriti na vse te potrebe – 
a le z veliko aktivnostjo 
vseh.

Tine Radinja, župan

Škofja Loka – Znano je, da 
sta direkcija RS za vode 
(DRSV) in Občina Škofja 
Loka leta 2022 podpisali 
sporazum o skupni izvedbi 
projekta, imenovanega Pro-
tipoplavna ureditev obmo-
čja Poljanske Sore od Pušta-
la do sotočja Selške in Po-
ljanske Sore ter Sore do 
Suhe. Projekt je tudi del slo-
venskega Načrta za zmanj-
ševanje poplavne ogrože-
nosti, ki je podlaga za kori-
ščenje sredstev evropskega 
Mehanizma za okrevanje in 
odpornost.
Lanskoletne avgustovske ka-
tastrofalne poplave so vse 
skupaj dokončno prepričale 
o nujnosti čimprejšnje iz-
vedbe projekta proti-
poplavne zaščite, zaradi pod-
nebnih sprememb pa se bo 
ogroženost na poplavnih ob-
močjih le še povečevala.
»Rešitve že izdelanega pro-
jekta protipoplavnih ukre-
pov so bile prav z ozirom na 
obseg in intenzivnost poplav 
v avgustu lani ustrezno do-
polnjene, upoštevana so bila 
nova hidrološka dejstva,« 
pojasnjujejo na Občini Ško-
fja Loka in dodajajo, da so se 
v procesu preoblikovanja 
projekta po lanskoletnih 
poplavah izoblikovale ključ-
ne prilagoditve, ki so posle-
dica ugotovitev hidravlične 
analize poplavnega dogodka: 
to je preoblikovanje terena 
ob Nacetovi hiši v nasip ter 
popravki na območju kopali-
šča na Poljanski Sori, pre-
oblikovanje sotočja s širitvijo 
struge od Puštalskega mostu 
dolvodno ter odstranitev 
desne brežine in pomik 
struge v desno proti Puštalu 
in pa podaljšanje nasipa na 

Sorški cesti do Suške brvi in 
korekcija desne brežine na 
skupni Sori v Puštalu, tako 
da se bodo povečale razlivne 
površine.
»S trajnostnimi proti-
poplavnimi ukrepi želimo 
kar najbolj zmanjšati nevar-
nosti poplavne ogroženosti 
in kar najbolje zaščititi pre-
bivalce in prebivalke ogrože-
nega območja ter njihovo 
premoženje, seveda ob 

hkratnem ohranjanju biot-
ske raznovrstnosti in kultur-
ne dediščine. Zato morajo 
biti protipoplavni ukrepi ce-
loviti, vključujoči in morajo 
upoštevati naravno dinami-
ko reke in (ob)rečnega pros-

tora,« pravijo odgovorni na 
loški občini.

Odkup objektov in 
zemljišč
Po zadnji dopolnitvi proti-
poplavnega projekta se je 
tudi izkazalo, da bo potre-
ben odkup še nekaterih do-
datnih objektov in zemljišč 
in bo nujno pridobiti služ-
nost še na nekaterih priobal-
nih zemljiščih.

»Za začetek izvajanja pro-
jekta je torej ključnega po-
mena pridobitev lastninske 
ali služnostne pravice na 
zemljiščih na območju izva-
janja protipoplavnih ukre-
pov. V ta namen je že bila iz-

delana večina cenitev in so 
bile pripravljene ustrezne 
pogodbe za odkup objektov 
in zemljišč,« pravijo na obči-
ni in dodajajo, da je v pol-
nem teku pošiljanje in pod-
pisovanje pogodb za odkupe 
objektov in zemljišč oziro-
ma pridobivanje služnosti. 
Večina lastnikov objektov, ki 
jih bo DRSV odkupil, je po-
godbe že podpisala, z neka-
terimi so pogovori v zaključ-
ni fazi.
»Ker si želimo, da bi gradbe-
no dovoljenje za ta tako po-
memben projekt pridobili v 
predpisanem roku, prosimo 
vse lastnice in lastnike, da 
podpišejo in vrnejo pogodbe. 
Zaradi hitrejšega procesa bo 
podpisane pogodbe zbrala 
občina in jih posredovala na 
DRSV. Lastnice in lastniki 
objektov in parcel z notarsko 
overitvijo pogodb ne bodo 
imeli nobenega stroška. Vsi 
stroški, nastali v tem proce-
su, bremenijo kupca, to je 
DRSV,« tudi pojasnjujejo na 
Občini Škofja Loka.

S trajnostnimi protipoplavnimi ukrepi želijo na Občini Škofja Loka kar najbolj zmanjšati nevarnosti 
poplavne ogroženosti in kar najbolje zaščititi prebivalce in prebivalke ogroženega območja ter njihovo 
premoženje.

Protipoplavni ukrepi

Vilma Stanovnik

Škofja Loka – Kamniti ozi-
roma Kapucinski most je te 
dni zažarel v vsem sijaju, saj 
so se na Občini Škofja Loka 
odločili, da z osvetlitvijo mo-
stu v pasijonsko rdečo barvo 
prebivalce ter druge obisko-
valce mesta opozorijo na 
Dneve Škofjeloškega pasijo-
na in na bližajočo se nasle-
dnjo uprizoritev, ki bo pote-
kala leta 2026. Prav tako so 
v tem času v starem 
mestnem jedru izobesili pa-
sijonske zastave.
Prejšnji konec tedna pa je 
bil Kamniti most ponovno 

osvetljen z zeleno barvo, saj 
se je Občina Škofja Loka 
znova pridružila zaznamo-
vanju dneva sv. Patrika (Sa-
int Patrick's Day) – irskega 
državnega praznika. Občina 
Škofja Loka je namreč v 
okviru mednarodnega 
evropskega združenja Dou-
zelage povezana z irsko ob-
čino Bundoran. Na področju 
kulture, socialne vključeno-
sti in družbene solidarnosti 
ter trajnostnega razvoja in 
zelenega turizma dobro so-
delujejo z veleposlaništvom 
Irske v Ljubljani. Irski vele-
poslanik Adrian Farrell je že 
večkrat obiskal loško občino.

Kamniti most čez Selško Soro je v času, ko potekajo Dnevi Škofjeloškega pasijona, osvetljen z rdečo 
barvo, prejšnji konec tedna pa je bil osvetljen z zeleno, saj je Škofja Loka tako zaznamovala 
povezanost z Irsko.

Zaznamovali povezanost z Irsko

Vilma Stanovnik

Stanovati v Loki

Kamniti most je v znak povezanosti Škofje Loke z Irsko 
prejšnji teden žarel v zeleni barvi. / Foto: Vilma Stanovnik

Lanskoletne avgustovske katastrofalne poplave so vse skupaj dokončno prepričale 
o nujnosti čimprejšnje izvedbe projekta protipoplavne zaščite. / Foto: Tina Dokl

Tine Radinja
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Go renj ski glas, d. o. o., Kranj, 
Nazorjeva ulica 1, 4000 Kranj
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Ma ri ja Volč jak

uReDnIca
Vilma Stanovnik

Teh nIč nI uReD nIK
Gre ga Flaj nik

OgLaS nO TR Že nje
Robert Aleksić, 040 508 891
robert.aleksic@g-glas.si
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Ker država lahko namenska sredstva za 
okrevanje in odpornost koristi le do konca leta 
2026, pomeni, da mora biti potrebna 
dokumentacija pravočasno pripravljena. 
Pravočasno pa morajo biti pridobljena tudi vsa 
zemljišča za gradnjo.
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O izzivih na Loškem
V Škofji Loki je bil v preteklem tednu Gorenjski razvojni forum v organizaciji časnika Finance, ki je 
v ospredje postavil izzive Selške in Poljanske doline v luči popoplavne sanacije.

Škofja Loka – Država je na 
potezi, da ujame občine – 
da trenutni tempo ne bo pa-
del in da občinski projekti 
ne bodo čakali državnih, je 
podžupan Občine Škofja 
Loka Robert Strah na regio-
nalnem forumu osvetlil iz-
vajanje popoplavne sanaci-
je. Kot je med drugim po-
jasnil, je pri sanaciji cest 
več projektov trčilo v dele, 
ki jih zakonodaja opredelju-
je za državne obveznosti; na 
mnogih odsekih čakajo na 
urejanje vodotokov. V raz-
pravi o sodelovanju z drža-
vo je tudi ocenil, da prihaja 
čas za nakazilo preostalih 
60 odstotkov priznanih 
stroškov škode.
Sanacija je veliko breme za 
občinske proračune, je pritr-
dil podžupan Občine Žiri 
Nejc Brence. Ob tem je pou-
daril, da mora biti izvedba 
del temeljita, da bo zagotovi-
la dolgotrajno varnost, česar 
bi se morala pri kritju stro-
škov zavedati tudi država.
Poleg predstavnikov loških 
občin je o izzivih lokalnih 
skupnosti in vlogi, ki naj bi 
jo odigrala država, spregovo-
ril Gregor Ficko, direktor 
Zbornice za gradbeništvo in 
industrijo gradbenega mate-
riala ter član strokovnega 
sveta za popoplavno obnovo, 
ki ga je ustanovila vlada. Žal 
se iz predhodnih prav tako 
katastrofalnih poplav nismo 

prav veliko naučili; nujna je 
sprememba razmišljanja in 
odnosa države do skupnega 
premoženja, pristopiti je tre-
ba sistematično, je poudaril.
Predsednik državnega sveta 
in Obrtno-podjetniške zbor-
nice Škofja Loka Marko 
Lotrič je prepričan, da bi do-
ločene naloge, med njimi 
tudi izvajanje protipoplavnih 
ukrepov, ter ustvarjanje po-
gojev za nadaljnji gospodar-
ski in družbeni razvoj lahko 
učinkovito opravljale pokra-
jine. »Regijsko vodeni pro-
jekti na način, da regija 

sama postavi svoje priorite-
te in za izvedbo pridobi 
ustrezna sredstva, bi zago-
tovo olajšali delovanje drža-
ve, jo stabiliziralo in posle-
dično zagotovili večjo 
mednarodno konkurenč-
nost.« V pogledu k izzivom 
gospodarstva je Lotrič med 
drugim opozoril na pro-
blem zagotavljanja zemljišč 
za umeščanje investicij v 
prostor, zlasti strateških, ter 
dolgotrajne postopke; posle-
dično, je dejal, mnoga pod-
jetja večje projekte usmerja-
jo izven regije.

Gorazd Orešek z agencije 
Spirit Slovenija meni, da 
potrebujemo regionalne 
strategije umeščanja inve-
sticij v prostor, za večje in-
vesticije pa vsaj tri urejena 
razvojna območja v velikos-
ti sto hektarov z možnostjo 
širitve za vsaj še sto hekta-
rov. Svoje izkušnje, pričako-
vanja, načrte  ... so odstrli 
tudi Matjaž Petrič iz družbe 
Knauf Insulation Škofja 
Loka, ki je gostila razvojni 
forum, ter drugi sogovorni-
ki iz gospodarstva in pod-
ročja kmetijstva.

Ana Jagodic Dolžan

Mesec marec je še posebno namenjen pogovorom o vlogi žensk, saj smo osmega marca praznovali 
mednarodni dan žensk, prav včeraj pa še materinski dan.

Ni vedno lahko biti ženska

Škofja Loka – Občina Škofja 
Loka in Osnovna šola Ivana 
Groharja sta ob mednaro-
dnem dnevu žensk v Sokol-
skem domu pripravili osre-
dnjo občinsko prireditev z 
naslovom Veličastne.
»Mednarodni praznik žena 
zaznamuje prizadevanja za 
enakost in neodvisnost 
žensk. Mitja Bervar je zapi-
sal, da je bilo v zgodovini, kot 
je tudi še v današnjem svetu, 
biti ženska velikokrat vse prej 
kot lahko. Biti ljubljena, sli-
šana, spoštovana, sprejeta in 
razumljena, biti sogovornica 
in soustvarjalka – vse to so 
najgloblja hrepenenja, ki jih 
nosi ženska v vseh življenj-
skih obdobjih. Velikokrat je 
bilo in je dostojanstvo žensk 
ogroženo ali celo zanikano. 
Zato je ta praznik priložnost, 
da se vsaj enkrat letno bolj 
poglobljeno posvetimo misli 
o mestu in vlogi žensk v 
družbi, družini in okolju, 

kjer delujemo in živimo,« je 
v svojem nagovoru poudaril 
ravnatelj Osnovne šole Ivana 
Groharja Marko Primožič, 
učenci pa so poskrbeli za za-
nimiv program.
Del svojega življenja so 
predstavile štiri veličastne 
ženske: Jerneja Renko, Ta-

deja Brankovič, Zlata Razpet 
in Barbara Hočevar Balon, 
slavnostna govornica pa je 
bila svetovalka predsednice 
Republike Slovenije za zu-
nanjo politiko, domačinka 
Miriam Možgan, ki je spre-
govorila tudi o boju žensk za 
enakost in pravičnost.

»Kronologija političnega od-
ločanja kaže, da je politika 
danes še kar pripravljena 
varčevati na račun žensk. 
Sektorji, v katerih prevladu-
jejo ženske, so podplačani. 
Smo sicer ena najbolj egali-
tarnih družb, plačna vrzel 
med spoloma je štiriodsto-
tna, pokojnine pa, ki jih pre-
jemajo ženske, so za zdaj še 
vedno skoraj za 13 odstotkov 
nižje od pokojnin moških. 
Zato tudi ne preseneča, da 
je stopnja revščine najvišja 
prav med starejšimi ženska-
mi,« je povedala Miriam 
Možgan in na koncu pouda-
rila: »Ženske smo, kot so 
dokazale častne Ločanke in 
reševalke, loške umetnice 
in književnice, igralke, 
mame in samozaposlene, 
podjetnice in učiteljice, spo-
sobne velikih dejanj in del, 
če le imamo priložnost za 
to. In kot je nekoč dejala dr. 
Aleksandra Kornhauser: ne 
čakaj na spremembe, bodi 
ti sprememba.«

Vilma Stanovnik

Škofja Loka – Leto in pol v 
škofjeloški občini poteka 
tako imenovani projekt Tra-
ta 2.1, v njem pa sodelujejo 
partnerji iz javnega sektorja, 
razvojnih agencij, gospodar-
stva in strokovnjaki s pod-
ročja trajnostne mobilnosti.
V tem času so preizkušali 
različne pristope upravljanja 
trajnostne mobilnosti v treh 
podjetjih, in sicer Knauf In-
sulation, LTH Castings ter 
Sibo Group. K projektu so se 
kasneje želela pridružiti tudi 
nekatera druga podjetja, kar 
pomeni, da je projekt že 
med izvajanjem segal preko 
svojega konzorcija.

Prejšnji teden pa so predsta-
vili priporočila za upravlja-
nje mobilnosti v poslovnih 
conah, ki bodo na voljo za 
vpogled konec aprila.
Kot je pojasnila Katja Prevo-
dnik, ki je zadolžena za 
evropske projekte na Občini 
Škofja Loka, po podatkih 
Statističnega urada Republi-
ke Slovenije iz leta 2021 
med potovalnimi navadami 
v Sloveniji izrazito prevladu-
je uporaba osebnega avto-
mobila. Uporabimo ga za 
skoraj sedemdeset odstotkov 
vseh poti, medtem ko je 
uporaba javnega potniškega 
prometa in kolesa nizka. 
Zato se ji zdi ključnega po-
mena, da so s projektom že 
dosegli velik premik, saj so 
rezultati ukrepov v industrij-
ski coni na Trati že vidni.
Kot osnova zanje so bili obli-
kovani mobilnostni načrti 
ter študijski obisk v Lihten-
štajnu in v avstrijskem Pre-
darlskem, kjer so jih sezna-
nili z dobrimi praksami s 

področja načrtovanja trajno-
stne mobilnosti v podjetjih.
»Idejna vodja projekta je bila 
Razvojna agencija Sora. 
Čeprav se že vrsto let ukvar-
jamo z mobilnostjo, sem 
večkrat razmišljal, da se pre-
malo ukvarjamo z industrij-
skimi conami. Tako smo se 
tudi prijavili za projekt. Ob 
tem smo pridobili sodelova-
nje občine, strokovne par-
tnerje in tri podjetja, ki smo 
jim predstavili prednosti za-
nje in njihove zaposlene. 
Naša vizija je bila, da se zač-
nemo ukvarjati s podjetji v 
industrijskih conah, kjer je 
trajnostna mobilnost še po-
sebno pomembna,« je pove-
dal v. d. direktorja Razvojne 

agencije Sora Gašper Kleč in 
dodal, da je v Sloveniji zelo 
veliko industrijskih con, v 
povprečju tri v eni občini. 
»Industrijske cone so zelo 
različne, saj je v njih različ-
no število podjetij. Dobili 
smo podatek, da morajo de-
lodajalci za te cone zagota-
vljati 400 tisoč parkirnih 
mest. To je ogromno,« je po-
udaril Gašper Kleč in pojas-
nil, da okoli 45 odstotkov 
vseh prebivalcev dela v indu-
strijskih conah.
»Lahko rečem, da je indu-
strijska cona Trata dober 
primer, kako spodbujati 
trajnostno mobilnost. Ima-
mo namreč kar dobro pove-
zanost z avtobusi, imamo 
železniško postajo, imamo 
tudi sistem izposoje koles,« 
je povedal Kleč in poudaril 
pomen spodbujanja hoje, 
kolesarjenja, uporabe javne-
ga potniškega prometa in 
tudi ostalih alternativnih 
oblik mobilnosti, kot je so-
potništvo.

Vilma Stanovnik

Na delo brez 
avtomobila

Gost regionalnega razvojnega foruma je bil tudi minister za gospodarstvo, turizem in 
šport Matjaž Han, ki je predstavil aktualno gospodarsko sliko Slovenije, pričakovanja in 
načrte za podporo gospodarstva. / Foto: Gorazd Kavčič

Na prireditvi ob dnevu žena je bila slavnostna govornica 
svetovalka predsednice Republike Slovenije za zunanjo 
politiko, domačinka Miriam Možgan. / Foto: Primož Pičulin
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Mag. Melita REBIČ, l.r. 
Predsednica 

Komisije za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanja 

Občina Škofja Loka je vodilni partner projekta 
Trata 2.1, s katerim spodbujajo trajnostno 
mobilnost zaposlenih v industrijski coni Trata.

»Lahko rečem, da je industrijska cona Trata 
dober primer, kako spodbujati trajnostno 
mobilnost. Imamo namreč kar dobro 
povezanost z avtobusi, imamo železniško 
postajo, imamo tudi sistem izposoje koles.«
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Škofja Loka – Predavanje je 
potekalo v sklopu razstave 
»Andrej Karlin, duhovnik in 
škof, ki je zaznamoval tri 
škofije«. Panojsko razstavo 
ter Veiderjev večer so pripra-
vili: Župnijski zavod sv. Juri-
ja Stara Loka, Kulturno-zgo-
dovinsko društvo Lonka Sta-
ra Loka in Nadškofijski arhiv 
Maribor. Na razstavi je pri-
kazano tudi gradivo, ki so ga 
mariborskemu Nadškofij-
skemu arhivu odstopili Kar-
linovi sorodniki, družina Ža-
gar. Karlin je bil rojen 15. no-
vembra 1857 v Stari Loki, ne-
daleč od pražupnijske cerkve 
sv. Jurija. Po končanem štu-
diju teologije je bil v lju-
bljanski stolnici leta 1880 
posvečen v duhovnika. Po 
nekaj letih kaplanovanja je 

odšel na študij v Rim, kjer je 
leta 1892 doktoriral iz cer-
kvenega in civilnega prava. 
Po vrnitvi v Ljubljano je op-
ravljal različne službe v šol-
stvu, nato pa leta 1900 pos-
tal ljubljanski stolni kano-
nik. V času delovanja v lju-
bljanski škofiji je bil dejaven 
na področju pisanja knjig, 
cerkvene glasbe, pridiganja 
in dela v gospodarskih, pros-
vetnih in delavskih organi-
zacijah. Leta 1910 ga je cesar 
Franc Jožef imenoval za tr-
žaško-koprskega škofa, pa-
pež Pij X. pa je imenovanje 
potrdil. V škofa je bil posve-
čen 19. marca 1911 v tržaški 
stolnici. Delo v narodnostno 
mešani škofiji je bilo zahtev-
no, skušal je ustreči vsem, 
obenem pa ostal zaveden 
Slovenec. Po italijanski za-
sedbi Trsta po prvi svetovni 

vojni se je moral zaradi hu-
dih pritiskov leta 1919 odpo-
vedati škofovski službi. 
Umaknil se je v Ljubljano, 
kjer ga je sprejel škof Jeglič, 
ki mu je namenil vodenje 
Zavoda sv. Stanislava.
Papež Pij XI. je Karlina 6. 
junija 1923 imenoval za la-
vantinskega škofa, to je ško-
fa v Mariboru. Ena njegovih 
prvih nalog v novi službi je 
bila ureditev pomembnih te-
ritorialnih in cerkvenou-
pravnih sprememb na pri-
dobljenih ozemljih delov 
krške, sekavske in sombotel-
ske škofije, ki so pripadli 
Kraljevini SHS. Sprožil je 
postopek za beatifikacijo 
škofa Antona Martina Slom-
ška. Umrl je 5. aprila 1933 v 
Mariboru. V Stari Loki so 
mu leta 2015 odkrili kip v 
Parku škofov.

V Jurjevi dvorani v Stari Loki je potekal Veiderjev večer, na katerem so se spomnili starološkega rojaka dr. Andreja Karlina ob stoti obletnici njegovega 
imenovanja za lavantinskega škofa. Njegovo življenje in delovanje je izčrpno predstavila Lilijana Urlep iz Nadškofijskega arhiva Maribor.

Veiderjev večer v spomin na škofa Karlina

Jure Ferlan

Škofja Loka – Letošnji Dnevi 
Škofjeloškega pasijona so se 
začeli sredi februarja s pasi-
jonskim romanjem na Brez-
je in križevim potom v neka-
terih župnijah, v župnišču 
Stara Loka pa so potekale 
postne delavnice s slikanjem 
postnega prta.
V župnijski cerkvi sv. Urha v 
Žabnici so nato pripravili 
koncert duhovniškega okteta 
Oremus, Pasijon po člo-
veštvu in človeških rokah so 
pripravili v cerkvi sv. Petra v 
Selcih, Pasijonski večer o 
Cvetani Priol – pričevalki 
križane ljubezni pa minuli 
petek v cerkvi sv. Jurija v 
Stari Loki.
Minulo soboto so na 
Mestnem trgu potekale pasi-

jonske delavnice, pred 
cerkvijo sv. Jakoba pa so iz-
delovali butaro velikanko. 
Na veliki petek bo potekal 
križev pot po mestnem sre-
dišču, na velikonočni pone-
deljek pa bo v Nunski cerkvi 
velikonočni koncert Orke-
stra Amadeo. V kapucinski 
cerkvi sv. Ane bo v petek, 12. 
aprila, potekala Pot odreše-
nja, za konec pa bo 20. apri-
la v Kapucinskem samosta-
nu Škofja Loka in kapucinski 
cerkvi sv. Ane potekal še Ro-
mualdov dan. Pasijonske 
miniature so ob sobotah na 
ogled v Nunski cerkvi.

Pasijonski dan
Vrhunec prireditev je bil v 
Sokolskem domu, ko so 
pripravili Pasijonski dan s 
predstavitvijo Pasijonskih 

doneskov in odprtjem pasi-
jonske razstave grafik z mo-
tivi križevega pota avtorja 
Črtomirja Freliha. Ta na 
ogled postavlja 14 grafik, po-
staj križevega pota, ki so 
predstavljene tudi v najno-
vejših Pasijonskih doneskih.
Sicer pa letošnja, že 19. šte-
vilka na dobrih dvesto stra-
neh prinaša tradicionalna 
poglavja: pasijonsko besedo, 
pasijonske doneske, pasi-
jonske razglede in pasi-
jonske podobe, uvodni nago-
vor pa je napisal brat Jožko 
Smukavec.
Kot je povedala urednica pu-
blikacije Pasijonski doneski 
Helena Janežič, so tudi v le-
tošnji izdaji na več kot dves-
to straneh strokovni prispev-
ki o pasijonskih temah, ki se 
dotikajo tako Škofjeloškega 

kot tudi drugih slovenskih 
in evropskih pasijonov. Prip-
ravlja jo Muzejsko društvo 
Škofja Loka skupaj s Kultur-
no-zgodovinskim društvom 
Lonka Stara Loka, izdajo Pa-
sijonskih doneskov pa omo-
gočata Zavod 973 in Občina 
Škofja Loka.
Poleg Helene Janežič ure-
dniški odbor sestavljajo še 
predstavnik kapucinov Ško-
fja Loka pater Jožko Smuka-
vec, predstavnica Prosvetne-
ga društva Hijacinta 
Klemenčič, predstavnica gi-
banja Pasijonski veter An-
dreja Ravnihar Megušar, 
predstavnik Kulturno-zgo-
dovinskega društva Lonka 
Stara Loka Alojzij Pavel 
Florjančič, predstavnik MD 
Škofja Loka Blaž Karlin in 
Matija Ogrin iz ZRC SAZU.

»Letošnji Dnevi Škofjelo-
škega pasijona napoveduje-
jo novo uprizoritev Škofje-
loškega pasijona leta 2026. 
Priprave so se že začele, leta 
2026 pa pričakujemo, da se 
bo Škofjeloški pasijon upri-
zoril tudi na prenovljenem 
Mestnem in ostalih trgih. S 
tem se bo naša nesnovna 
dediščina postavila v kvali-
tetno snovno dediščino in 
bo Škofja Loka kot dom 
Škofjeloškega pasijona res 
zasijala v tej uprizoritvi,« 
pravi župan Občine Škofja 
Loka Tine Radinja in doda-
ja, da je škofjeloški občinski 
svet sprejel sklep, da se stri-
nja s prenosom stavbe nek-
danjega nunskega samosta-
na na občino, z Nadškofijo 
Ljubljana pa so v zadnjih 
pogovorih pred podpisom 

pogodbe o brezplačnem 
prenosu te stavbe, ki bo za 
Škofjeloški pasijon zelo po-
membna.
»Že danes jo v delu, ki je v 
lasti Občine Škofja Loka, 
uporabljamo za kostumo-
grafijo, v drugem delu pa se 
pripravlja pasijonski center, 
kjer bodo potekale vaje, šiva-
nje in pomerjanje oblačil in 
vse ostalo, kar zahteva pasi-
jon,« je pojasnil župan Tine 
Radinja.
Kot je povedal pater Jože 
Smukavec, predstojnik Ka-
pucinskega samostana Ško-
fja Loka, se vsi skupaj vese-
l i j o  n o v e  i z v e d b e 
Škofjeloškega pasijona, ki v 
Škofji Loki povezuje različ-
ne skupine, ki se že dogo-
varjajo, kako bo pasijon leta 
2026 potekal.

Letošnji Dnevi Škofjeloškega pasijona so vrhunec dosegli s Pasijonskim dnevom, ko so predstavili novo številko publikacije Pasijonski doneski ter odprli 
pasijonsko razstavo grafik z motivi križevega pota avtorja Črtomirja Freliha.

Tudi letos Pasijonski doneski

Vilma Stanovnik

Pasijonski dan so pospremili tudi pater Jože Smukavec, urednica publikacije Pasijonski 
doneski Helena Janežič in župan Občine Škofja Loka Tine Radinja. / Foto: Gorazd Kavčič

V Sokolskem domu poteka razstava Črtomirja Freliha z naslovom Križev pot, na ogled pa 
je štirinajst grafik, ki so predstavljene tudi v letošnjih Pasijonskih doneskih. / Foto: Gorazd Kavčič

Lilijana Urlep je predstavila življenje in delo dr. Andreja Karlina, razstavljeni pa so bili tudi 
portreti njega in obeh staršev. / Foto: Jure Ferlan O
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Novinarski krožek
Na Društvu upokojencev Škofja Loka je letos začel delovati novinarski krožek, na srečanjih pa 
spoznavajo medije in medijsko sporočanje, novinarske zvrsti in druge zakonitosti javnega obveščanja.

Škofja Loka – Novinarski 
krožek je namenjen pred-
vsem ustvarjalcem in 
ustvarjalkam glasila Mi o 
sebi, ki ga izdajata Društvo 
upokojencev (DU) Škofja 
Loka in Društvo U3 (Univer-
za za tretje življenjsko ob-
dobje). Prvič je izšlo oktobra 
leta 2007, izhaja pa iz novi-
narskega (radijskega) krož-
ka, ki ga je tedaj na pobudo 
vodje U3 Borjane Koželj vo-
dila upokojena radijska no-
vinarka in voditeljica Jelka 
Mlakar. Krožek je dobro us-
pel in takratne slušateljice 
so sklenile, da začnejo izda-
jati glasilo, ki bo pisalo o 
delu upokojencev, torej o 
njih samih. Od tod tudi ime. 
Urednica je postala Jelka 
Mlakar, glasilo pa v celoti 
napišejo in oblikujejo pro-
stovoljci in prostovoljke. 
Glasilo je bilo v preteklih le-
tih tudi večkrat nagrajeno.

Mi o sebi
»Glasilo Mi o sebi sem 
poznala s svojega terenske-
ga dela, ko sem v Gorenj-
skem glasu med drugim pi-
sala o dogodkih v občini 
Škofja Loka. Všeč mi je bilo 
in občudovala sem ga, kako 
profesionalno je narejeno, 

čeprav ga delajo ljubitelji,« 
pravi sedanja urednica Da-
nica Zavrl Žlebir, ki so ji po 
upokojitvi ponudili uredni-
kovanje glasila, ki ga je z ve-
seljem sprejela. »V glasilu 
predstavljamo zanimive 
osebnosti in predane pro-
stovoljce, delo programa 
Starejši za starejše, pišemo 
o izobraževanju, ki ga ima v 
rokah Društvo U3, pa o kul-
turi, še posebej glasbi, zelo 
razvejani športni dejavnosti 
upokojencev, o poho-
dništvu, o popotništvu in 
turizmu, radi se ozremo za 
sledovi preteklosti. Na leto 

izdamo tri ali štiri številke 
glasila, ki ga naše prosto-
voljke in prostovoljci tudi 
sami raznosijo med člane. 
Ti nam povedo, da so nave-
zani nanj,« pravi Danica 
Zavrl Žlebir in dodaja, da je 
tistih, ki ustvarjajo glasilo, 
okoli dvajset, tretjina pa se 
jih je vključila v novinarski 
krožek, ki ga prav tako vodi.
»Na srečanjih spoznavamo 
medije in medijsko sporoča-
nje, novinarske zvrsti in še 
nekatere druge zakonitosti 
javnega obveščanja. Obiskali 
smo tudi uredništvo Gorenj-
skega glasa, v nadaljevanju 

bomo tudi Radio Sora, dva 
najpomembnejša medija v 
našem okolju. Do konca 
krožka se bomo ukvarjali še 
s pisanjem za splet, o po-
membnosti uporabe lepega 
slovenskega jezika pa nas bo 
poučila lektorica Nuša Radi-
nja. Bila je dolgoletna lekto-
rica na Radiu Slovenija, po 
upokojitvi pa lektorira števil-
ne publikacije, med njimi 
tudi naše glasilo Mi o sebi,« 
je ob našem obisku v 
društvenih prostorih in 
predstavitvi Ločanke in Lo-
škega glasa povedala Danica 
Zavrl Žlebir.

Vilma Stanovnik

Škofja Loka – Odprtje raz-
stave fotografij, ki so nasta-
le na lanskem prepoznav-
nem festivalu, bo v petek, 
5. aprila, ob 19. uri v Gale-
riji Martinove hiše v Škofji 
Loki.

Začniva na začetku ...
S fotografijo sem se začel 
ukvarjati ob koncu osnovne 
šole, največji vpliv name je 
imel verjetno moj oče, saj 
sem bil priča procesu foto-
grafiranja in obdelave foto-
grafij že celotno otroštvo. 
Od njega sem tudi dobil 
prvi fotoaparat, kasneje sem 
si kupil svojega. V tistem 
obdobju se je tudi nekaj pri-
jateljev začelo ukvarjati s fo-
tografijo, tako je to postala 
neke vrste skupna aktiv-
nost. Najprej so me zani-
mali motivi narave, od nek-
d a j  p a  s e m  r a d 
eksperimentiral z dolgimi 
časi zaslonke in nočno foto-

grafijo. Čez čas sem jih 
opustil. Precej bolj so me 
začeli zanimati motivi, ki 
vključujejo ljudi ali pa vsaj 
stvari, ki so jih ljudje ustva-
rili. Menim, da nudijo več 
pripovednih možnosti.

Kasneje si se lotil tudi foto-
grafiranja dogodkov.
Huh, nisem prepričan, kateri 
dogodek je bil prvi, ki sem ga 
fotografiral, bil pa je v času 
obiskovanja Gimnazije Ško-
fja Loka, neki dogodek v So-

kolskem domu. Če se prav 
spomnim, je šlo za neki reci-
tal. Vendar pa nikoli nisem 
fotografiral zgolj dogodkov.

Ali ti je težje fotografiranje 
ljudi ali narave?
Od vedno mi je bilo težje fo-
tografirati ljudi, predvsem 
se moram spraviti iz cone 
udobja. Največkrat se gleda 
na fotografiranje dogodkov 
kot zgolj neko dokumentira-
nje, ampak sem prepričan, 
da že kot fotograf s samo 
prisotnostjo delno vplivaš na 
vedenje ljudi. Če ne druge-
ga, se vsi podzavestno vede-
mo drugače, ko vemo, da 
smo fotografirani. Tako mi 
je včasih kar malce neprije-
tno. Če bi moral izbirati še 
med nastopajočimi in občin-
stvom, se mi zdi lažje foto-
grafirati nastopajoče, ki so 
že tako ali tako izpostavljeni 
pred množico. Med obisko-
valci pa je veliko več tistih, ki 
se nočejo izpostavljati.

Lani si fotografiral celoten 
Hafnerjev memorial.
Za razliko od posameznega 
dogodka je na festivalu pre-
cej več dela, saj se dogodki 
vrstijo eden za drugim. Ven-
dar pa se hitro navadiš na 
proces in ti je potem lažje. 
Ob koncu si že čisto zverzi-
ran, obenem pa slišiš še toli-
ko dobre glasbe, da vse sku-
paj še prehitro mine. Z 
veseljem bom del festivalske 
ekipe tudi v letošnjem letu.

Vilma Stanovnik

Članice novinarskega krožka s predsednikom DU Škofja Loka Miho Ješetom in urednico 
glasila Mi o sebi Danico Zavrl Žlebir / Foto: Vilma Stanovnik

Lan Mohorič Bonča bo svoja dela razstavil v Galeriji 
Martinove hiše. / Foto: osebni arhiv

Škofja Loka – V sistem eKOLOka se s pomladjo vračajo tudi 
električna kolesa. Podobno je tudi v drugih (sosednjih) obči-
nah, v Centru trajnostne mobilnosti (CTM) Kranj in TIC Ško-
fja Loka pa so ob tem ta petek, 29. marca, pripravili izlet, na 
katerem boste lahko preizkusili električna kolesa, obiskali 
kmetijo in se družili. Ob 10. uri se bodo uporabniki kranjske-
ga sistema KRsKOLESOM zbrali pred CTM Kranj, kjer jih 
bodo iz Centra za krepitev zdravja ogreli za izlet, pred tem pa 
bodo lahko udeleženci preverili vrednosti krvnega tlaka in 
sladkorja. Brezplačno si bodo lahko izposodili električna kole-
sa in krenili proti skupni točki, kmetiji Punčar. Izpred TIC Ško-
fja Loka se ob 11. uri lahko pridružite izletu v družbi župana. 
Imeli boste možnost preizkusa e-koles sistema eKOLOka. 
Kolesarska pot bo zbrane vodila čez Crngrob do kmetije v 
Virmašah. Pot iz Kranja do kmetije Punčar je dolga približno 
devet kilometrov in je brez zahtevnih vzponov, zato je primer-
na za udeležence vseh starosti in pripravljenosti. Enako velja 
za pot iz Škofje Loke, ki je dolga približno sedem kilometrov. 
Organizirani izlet je odlična priložnost, da odkrijete skrite ko-
tičke okolice Škofje Loke in Kranja ter si napolnite pljuča s 
svežim zrakom. Udeleženci bodo prejeli tudi praktično darilo 
BSC Kranj. Vabijo vas k prijavi na telefonsko številko CTM 
Kranj 030 350 708 ali po e-pošti na ctmgorenjska@mobiln.si.

Vračajo se električna kolesa

Škofja Loka – »To je nova 
priložnost, da v dobri druž-
bi naredimo nekaj zase in 
za naše okolje. K sodelova-
nju vabimo vse aktivne po-
sameznice in posameznike 
v krajevnih skupnostih ob-
čine Škofja Loka, različnih 
društvih, zavodih in izobra-
ževalnih ustanovah ter or-
ganizacijah,« pravijo na Ob-
čini Škofja Loka in dodaja-
jo: »Na dogovorjenih zbir-
nih mestih bomo ločeno 

zbirali odpadke. Ločeno zbi-
ranje je pomembno zato, da 
omogočimo pravilno nadalj-
njo obdelavo posamezne 
skupine odpadkov. Prosimo 
vas, da po svojih močeh za-
gotovite, da bodo na dogo-
vorjenih zbirnih mestih 
različne frakcije odpadkov 
ločeno odložene in priprav-
ljene na odvoz, ki ga bo iz-
vedlo Javno podjetje Komu-
nala Škofja Loka.«
Zbirna mesta so po krajev-
nih skupnostih Bukovica - 
Bukovščica, Škofja Loka – 
mesto, Kamnitnik, Trata, 
Stara Loka - Podlubnik, Sv. 
Duh, Log, Godešič, Reteče - 
Gorenja vas, Zminec in Sve-
ti Lenart - Luša.
»Zbirna mesta za odlaganje 
zbranih odpadkov po posa-
meznih krajevnih skupno-
stih so določena glede na 

dobro prakso iz prejšnjih let. 
Prostovoljci in prostovoljke, 
ki se bodo udeležili akcije, 
bodo lahko prevzeli zaščitne 
rokavice in vrečke za odpad-
ke na sedežu posamezne 
krajevne skupnosti na dan 
akcije in se dogovorili za lo-
kacijo čiščenja,« pravijo od-
govorni.
Predstavnike krajevnih 
skupnosti, društev, zavodov, 
ustanov in drugih skupin so-
delujočih prosijo, da čim 
prej sporočijo okvirno števi-
lo sodelujočih, da bodo lah-

ko zagotovili zadostne količi-
ne in ustrezne velikosti 
zaščitnih rokavic in vrečk. 
Prevzeti jih bo moč v spreje-
mni pisarni Javnega podjetja 
Komunala Škofja Loka na 
Kidričevi 43, lahko pa jih 
tudi pokličete po telefonu 
04/50 23 500 do vključno 
četrtka, 4. aprila, do 14. ure. 
Akcija bo potekala v soboto, 
6. aprila, od 9. do 13. ure.
Za vse dodatne informacije 
in predloge so organizatorji 
na voljo na telefonski števil-
ki 04/51 12 314 ali 070 952 
890 (Mateja Rejc).
Kot opozarjajo odgovorni, 
akcija ni namenjena odvozu 
kosovnih odpadkov niti od-
vozu zelenega obreza. Pri 
pregledu nad pravilnim rav-
nanjem z odpadki bo sodelo-
val Medobčinski inšpektorat 
in redarstvo.

Prvo soboto v aprilu bo znova potekala 
spomladanska akcija čiščenja in urejanja okolja, 
nanjo pa vabijo vse občanke in občane, ki jim je 
mar za okolje.

Spomladanska 
čistilna akcija

Vilma Stanovnik
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»Ločeno zbiranje je pomembno zato, da 
omogočimo pravilno nadaljnjo obdelavo 
posamezne skupine odpadkov. Prosimo vas, da 
po svojih močeh zagotovite, da bodo na 
dogovorjenih zbirnih mestih različne frakcije 
odpadkov ločeno odložene in pripravljene na 
odvoz, ki ga bo izvedlo Javno podjetje 
Komunala Škofja Loka.«

Lan Mohorič Bonča je ljubiteljski fotograf iz Železnikov, ki je lani 
vsakodnevno ovekovečil dogajanje na Hafnerjevem memorialu, sicer pa se 
ukvarja tudi s fotokolaži, videom in risbo.

Hafnerjev memorial 
skozi Lanov objektiv
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Prejšnji mesec sem pisal, 
zakaj podpiram zdravnike, 
ki se borijo za boljše pogoje 
dela, in zakaj je na primar-
nem nivoju sistem zdravni-
kov s koncesijami učinkovi-
tejši. Moram se dotakniti še 
ene teme na zdravstvenem 
področju, in sicer umešča-
nja oziroma izbire lokacije 
za gorenjsko bolnišnico. 
Lanskega junija sem se na 
povabilo predsednika držav-
nega sveta g. Marka Lotriča 
udeležil razprave v spo-
dnjem hramu demokracije. 
Trije gorenjski župani – Kra-
nja, Radovljice in Jesenic – 
so predstavili svoje lokacije 
in zdelo se je, da bomo gra-
dili kar tri bolnišnice. Prepri-
čan sem bil, da odločitve tak-
rat ne more biti, kakor je ni 
še danes, čeprav bi po mo-
jem mnenju morala že biti, 
ker se nam čas za izgradnjo 
počasi izteka. Računal sem 
tudi, da se bodo župani, ki 
razpolagajo z lokacijo, dogo-
vorili sami, vendar je intere-
sov preveč. Danes, slabo leto 
pozneje, ugotavljam, da se je 
končno zganilo tudi pristoj-
no ministrstvo za zdravje in 
naročilo analizo oziroma 
preverjanje primernosti 
vseh treh lokacij.

Moram priznati, da me je k 
razmišljanju in pisanju 
spodbudil članek v torkovem 
Gorenjskem glasu, ki ga je 
napisal direktor Zdravstve-
nega doma Škofja Loka dr. 
Aleksander Stepanovič, ki ga 
zelo cenim. V članku pravil-
no ugotavlja, da se prebivalci 
večjega dela Gorenjske odlo-
čajo za storitve med Ljublja-
no in Jesenicami, za prebi-
valce iz Selške in Poljanske 
doline pa so Jesenice že zelo 
oddaljene, čeprav prideš hit-
reje na vrsto. Soglašam tudi 
s tem, da bi lokacija v Kranju 
bila primernejša tako za 
osrednjo Slovenijo kot tudi 
za celotno Gorenjsko, saj je 
na tem območju tudi največ 
prebivalcev. Pritrjujem tudi 
prednostim, ki jih ima loka-
cija v Kranju, namreč da so v 
neposredni bližini regijska 
izpostava Civilne zaščite, ga-
silska brigada, vojašnica in 
policija, primerna je dosto-
pnost po cestah in avtocesti. 
Opozarjam pa, da je treba 
čim prej v javno last pridobi-
ti vsa potrebna zemljišča in 
urediti vse prostorske doku-
mente za gradnjo. Glavni vir 
za financiranje izgradnje je 
nacionalni Načrt za okreva-
nje in odpornost za obdobje 

2021–2027, s katerim se želi 
ublažiti gospodarske in soci-
alne posledice covida-19, 
končni rok pa se zelo hitro 
približuje.
Občina Gorenja vas - Polja-
ne je že jeseni leta 2021 so-
podpisala prvo pismo pod-
pore novi regijski bolnišnici, 
ki bi bila v Kranju, kar se mi 
je zdelo takrat najbolj pri-
merno in enako mislim še 
danes. Gorenjski prestolnici 
Kranj tudi želim, da se 
končno zgradi kaj velikega 
tudi na področju javnih sto-
ritev za celo Gorenjsko. Vse 
zgoraj omenjene prednosti 
Kranja so tiste, ki jih konku-
renčne lokacije nimajo in jih 
tudi ne morejo imeti.
Ko bo dozorel čas, bo Slove-
nija razdeljena na regije. Že 
sedaj je jasno, da bo središče 
gorenjske regije mesto Kranj, 
ki je vedno imelo vlogo nosil-
nega gorenjskega redišča, v 
preteklosti celo bistveno 
močnejšo kot danes. In ne 
predstavljam si regijskega 
središča, ki bi bilo brez regij-
ske bolnišnice. Zdravstvena 
storitev sekundarne ravni je 
ena najbolj pomembnih re-
gijskih storitev. Skrb za 
zdravje pa bo zaradi staranja 
prebivalstva v prihodnosti 
samo še pridobivala pomen. 
Ne morem si predstavljati, da 
bi se morali naši starostniki 
za tako pomembne storitve 
množično voziti z enega roba 
Gorenjske na drugega, ko pa 
so pri dostopu do zdravnika 
včasih pomembne že minu-
te. Pri vseh projektih se pou-
darjajo kratki potovalni časi 
in dobra dostopnost, naj bo 
tako tudi pri bolnišnici. Že 
samo s tega vidika mesto 
Kranj predstavlja uravnoteže-
no središče z enakomernim 
gravitacijskim zaledjem z vi-
dika dostopov in najboljšo re-
šitev za celotno Gorenjsko.
Pričakujem, da bodo navede-
na dejstva prepoznali tudi 
pristojni na ministrstvu za 
zdravje in čim prej podali po-
zitivno odločitev v korist pre-
bivalcev Gorenjske in Slove-
nije. Gorenjska namreč novo 
bolnišnico potrebuje in pot-
rebuje jo čim prej, saj dolge 
čakalne vrste in postelje na 
hodnikih v sodobnem času 
niso sprejemljive.

Milan Čadež, župan

Gorenja vas, Poljane – Vre-
menska ujma avgusta lani je 
prizadela tudi skoraj šestde-
set odstotkov občine Gore-
nja vas - Poljane. Kot so po-
jasnili na občini, je bilo po-
škodovanih 28 kilometrov 
cest, uničenih ali poškodova-
nih 59 mostov in hudourniš-
kih prepustov ter sproženih 
več kot 210 plazov na cestah 
in ob naseljenih objektih. 
Med drugim je poplavilo 
Športno dvorano Gorenja 
vas, vrtec Zala, Dvorec Viso-
ko, Šubičevo hišo in knjižni-
co v Poljanah. Skupaj je na 
infrastrukturi, objektih in 
kmetijskih zemljiščih nasta-
lo za 31,7 milijona evrov ško-
de. Pol leta po poplavah tako 
še vedno poteka obsežna sa-
nacija, za kar je bilo občini 
odobreno predplačilo v viši-
ni 12,5 milijona evrov, kar 
predstavlja 40 odstotkov 
ocenjene škode. V različnih 
delih občine ta čas izvajajo 
14 sanacijskih projektov. Že 
doslej izvedena dela, je dejal 
župan, so bila vredna sedem 
milijonov evrov, verjame pa 
tudi, da bo glede na doslej 
opravljeno delo sanacijo mo-
goče izvesti v zadanih časov-
nih okvirih.
Največja investicija ta čas je 
sanacija plazov na 1,4 kilo-
metra dolgem odseku ceste 
Vršajn–Hlavče Njive in na 
900 metrov dolgem odseku 
ceste Hlavče Njive–Brda. 
Dela, ki morajo biti končana 
do jeseni, bodo vredna 1,8 
milijona evrov. Med večjimi 

projekti je tudi obnova poško-
dovane ceste in ureditev 
strug dveh vodotokov na 600 
metrov dolgem odseku Polja-
ne–Volča, vredna 1,2 milijo-
na evrov. V marcu se je zače-
la tudi obnova ceste v 
Bukovem Vrhu, vrednost del 
znaša 900 tisoč evrov. Za sa-
nacijo dva kilometra dolgega 
odseka ceste iz Kopačnice 
čez Podpleče do občinske 
meje bodo namenili 720 ti-
soč evrov, dela naj bi končali 
do konca poletja. Na cesti 
Volča–Malenski Vrh se je 
sprožilo deset plazov in usa-
dov, ta čas poteka sanacija 
plazov na zgornjem odseku 
ceste. Vrednost gradbenih 
del znaša 670 tisoč evrov. Po-
teka tudi sanacija petih pla-
zov na odseku Srednja vas–
Dolenje Brdo, vrednost 
zemeljskih del je 461 tisoč 
evrov. Do sredine leta naj bi 
končali slabih štiristo tisoč 

evrov vredno sanacijo ceste 
in plazu ter gradnjo opornih 
zidov nad cesto in ureditev 
zaplavnih pregrad na hudou-
rniškem vodotoku na odseku 
Zakobiljek–Lom. Že pred no-
vim letom pa so izvedli piloti-
ranje temeljev za novi most v 
Podobenem, ta čas izvajajo 
opaže novega mostu. Dela 
bodo vredna 223 tisoč evrov. 
Promet še vedno poteka po 
začasni premostitvi, saj je bil 
stari most ob poplavi popol-
noma uničen. Na cesti Trebi-
ja–Stara Oselica bodo najprej 
sanirali najbolj poškodovan 
del ceste od konca naselja 
Trebija proti Stari Oselici, 
kjer bodo vgradili večje pre-
puste, nato pa se bodo lotili 
še obnove mostov proti Tre-
biji. Dela bodo vredna 220 ti-
soč evrov. Izbrali so že tudi 
izvajalca za obnovo ceste v Ja-
vorjevem Dolu, v juniju naj 
bi se začela tudi sanacija 

dveh odsekov ceste ob hudo-
urniškem vodotoku na odse-
ku Brebovnica–Mavrčan, kjer 
so poplave popolnoma ali 
delno odnesle cesto. Dela 
bodo po pogodbi vredna dob-
rih 100 tisoč evrov.
Za menjavo poškodovanih 
tlakov in oblog ter stavbnega 
pohištva in pohištva v vrtcu 
Zala v Gorenji vasi bodo 
odšteli 125 tisoč evrov. Na 
odseku Gorenja Dobrava–
Sv. Urban bodo zgradili dva 
poplavno varnejša mostova 
čez Dršak in Brebovščico, pa 
tudi 250 metrov ceste in za-
plavne pregrade, so napove-
dali na občini in omenili še 
pokrito brv na Hotavljah, 
kjer pripravljajo projekt za 
nov most čez Poljansko Soro 
z meter višjim pretočnim 
profilom in brez vmesnih 
opornikov, da bi zagotovili 
večjo pretočnost in s tem 
poplavno varnost.

Za odpravljanje posledic lanske ujme so v občini Gorenja vas - Poljane pripravili kar okrog štirideset 
projektov. Ta čas izvajajo štirinajst sanacijskih projektov v različnih delih občine.

Poteka živahna 
popoplavna obnova

Mateja Rant

Gorenja vas, Poljane – V ob-
čini poteka obsežna sanacija 
plazov in poškodovanih de-
lov cest po lanskih neurjih, 
zato je na lokalnih cestah in 
javnih poteh v občini uvede-
nih več zapor.
Zaradi sanacije plazov na 
Hlavčih Njivah velja popolna 
zapora lokalne ceste Gorenja 
vas–Hlavče Njive od 7.30 do 
18. ure. Obvoz za osebna vo-
zila poteka skozi Hlavče Nji-
ve, za tovorna vozila pa čez 
Hotavlje, Sušo in Malenski 
Vrh. Popolno zaporo naj bi 
odstranili 6. aprila, dela pa 
naj bi v celoti končali do jese-
ni. Zaradi sanacije plazov so 
do 26. marca uvedli popolno 

zaporo tudi na lokalni cesti 
Volča–Malenski Vrh. Obvoz 
so uredili čez Vršajn, Hlavče 
Njive in Gorenje Brdo. Pet 

plazov sanirajo še na odseku 
lokalne ceste Srednja vas–
Dolenje Brdo, na kateri bo 
popolna zapora do 12. aprila 

od 7.30 do 18. ure. Obvoz po-
teka čez Vršajn, Hlavče Njive 
in Gorenje Brdo. Zaradi sa-
nacije plazov na dva kilome-
tra dolgem odseku ceste Po-
ljane–Gabrška Gora v 
naselju Smoldno je popolna 
zapora predvidena do 20. 
aprila med 7.30 in 17. uro. 
Obvoz poteka čez Log in 
Gabrško Goro. Na  lokalni 
cesti Kopačnica–Leskovica–
Dolenji Novaki pa voznike 
čakajo kratkotrajne, do 
30-minutne popolne zapore 
zaradi sanacije 170 metrov 
dolgega odseka ceste v Le-
skovici. Aktualno stanje za-
por cest je mogoče spremlja-
ti na spletni strani Občine 
Gorenja vas - Poljane pod ru-
briko Zapore cest.

Zaradi del, ki potekajo v sklopu obnove po lanskih poplavah, so na mnogih lokalnih cestah uvedli 
delne ali popolne zapore.

Na več mestih popolne zapore

Mateja Rant

Gorenjska 
bolnišnica

Zapora ceste na odseku Gorenja vas–Hlavče Njive  
/ Foto: Gorazd Kavčič

Odpravljanje posledic lanske ujme obsega okrog štirideset projektov. / Foto: Gorazd Kavčič
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Milan Čadež

Županov kotiček

Že sedaj je jasno, da 
bo središče gorenjske 
regije mesto Kranj, in 
ne predstavljam si 
regijskega središča, ki 
bi bilo brez regijske 
bolnišnice.
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Med letošnjimi prejemniki priznanj Civilne zaščite je tudi Prostovoljno gasilsko društvo (PGD) 
Poljane, ki so jim ob 130-letnici organiziranega gasilstva v Poljanah na predlog Gasilske zveze 
Slovenije podelili plaketo Civilne zaščite.

Poljane – PGD Poljane je 
osrednja gasilska enota v ob-
čini Gorenja vas - Poljane. 
Društvo III. kategorije ima v 
operativni sestavi 46 članov 
ter je opremljeno z vozilom 
GVV 2, AC 16/60 in dvema 
voziloma GVM-1, s katerimi 
zagotavljajo operativno pri-
pravljenost 24 ur na dan, je 
pojasnil Tomaž Čadež iz 
PGD Poljane. »Skupaj z naj-
mlajšimi nas je več kot 400 
članov in smo ponosni, da 
lahko negujemo prostovolj-
stvo, ki je samo po sebi dra-
gocena vrednota v naši druž-
bi na vseh področjih. Ta vre-
dnota se najbolje in najbolj 
celovito pokaže ravno v po-
moči ob nesrečah.«
Zgodovina PGD Poljane se 
je začela pisati pred 130 leti, 
ko so poljanski možje zdru-
žili moči kot člani Brambne-
ga društva. »Od davnega leta 
1894, ko so kupili prvo bri-
zgalno, so se časi močno 
spremenili, vloga gasilcev v 
družbi pa tudi dandanes 
ostaja enaka,« je ob jubileju 
poudaril Čadež in dodal, da 
je imelo gasilstvo v Poljanah 
poleg operativnega dela vse-
skozi tudi povezovalno vlogo 
med krajani. Tudi danes so 
opremljeni z najsodobnejšo 
opremo in sodobnimi gasil-
skimi vozili, pri pridobivanju 

katerih se angažirajo tako 
člani kot vsi krajani. A kot 
poudarja Čadež, so zaplete-
nim in nevarnim situacijam 
z najsodobnejšo opremo lah-
ko kos »le usposobljeni srčni 
ljudje, ki mnogokrat nosijo 
naprodaj lastno glavo, da bi 
pomagali bližnjemu v nesre-
či«. To se je izkazalo tudi ob 
številnih preizkušnjah, ko so 
kraje v Poljanski dolini pri-
zadele naravne nesreče. V 
začetku leta 2014 so prisko-
čili na pomoč tovarišem iz 
prostovoljnega gasilskega 

društva Sovodenj, kjer so se 
srečali s katastrofalnimi po-
sledicami žledoloma, okto-
bra tega leta pa je svojo moč 
pokazala še voda, ki je pusti-
la pravo razdejanje v Hoto-
veljski grapi, je spomnil Ča-
dež in dodal, da se je takrat 
znova pokazalo, da so gasilci 
tisti, ki prvi priskočijo na po-
moč. Tako je bilo tudi ob lan-
skih poplavah, ki so močno 
razdejale Poljane.
»Sedanje vodstvo in opera-
tivno članstvo se je učilo od 
svojih predhodnikov, svoje 

znanje pa z veseljem preda-
jajo mlajšemu rodu, ki v svo-
ji mladostniški nadobudno-
sti z navdušenjem sprejema 
in vsrkava informacije sta-
rejših stanovskih kolegov in 
nemalokrat vzornikov, saj je 
želja marsikaterega otroka 
nekoč postati čisto pravi ga-
silec,« je še dejal Čadež in 
poudaril, da so v društvu po-
nosni na to, da je mladina iz 
PGD Poljane po vsej Slove-
niji znana po vrhunskem za-
nju in uspehih na vseh rav-
neh gasilskih tekmovanj.

Mateja Rant

V počastitev praznikov v marcu, ki so posvečeni ženskam in materam, so članice Klekljarskega 
društva (KD) Deteljica v Dvorcu Visoko pripravile razstavo, na kateri so predstavile v čipke ujete 
obraze žensk in deklet.

Klekljani portreti žensk

Visoko – Za tokratno razsta-
vo, ki so jo pripravile tudi 
ob dvajsetletnici delovanja 
KD Deteljica Gorenja vas, 
so se po besedah njihove 
predsednice Vide Šubic loti-
le precej zahtevne naloge – 
izdelave klekljanih portre-
tov žensk in deklet. Na raz-
stavi s svojimi čipkami žen-
skih obrazov sodeluje enajst 
njihovih članic.
V društvu se sicer že pripra-
vljajo tudi na veliko pregle-
dno razstavo ob dvajsetletni-
ci društva, ki jo pripravljajo 
poleti. »Svoje delo, v katere-
ga klekljarice vložimo veliko 
truda, pa rade pokažemo 
tudi ob drugih priložnostih, 
zato smo se odločile, da pri-
pravimo še razstavo, posve-
čeno ženskim praznikom v 
marcu,« je poudarila Vida 
Šubic in dodala, da na ta na-
čin ohranjajo stare vzorce, 
vedno pa so jim izziv tudi 
novi. Za razstavo na Viso-

kem jim je precej vzorcev 
znova narisala njihova člani-
ca Zvonka Kogovšek. Vodja 
kavarne Visoko Martina 
Ambrožič Tušar je poudari-
la, da so klekljarice prostore 
dvorca znova polepšale s 

svojimi izdelki. »Tokrat jih 
krasijo ženski obrazi iz zla-
tih nitk iz zlatih rok.« Izdel-
ke gorenjevaških klekljaric 
pa je mogoče skozi vse leto v 
kavarni v Dvorcu Visoko ob-
čudovati kot okras na mizah. 

V vaze so namreč postavili 
klekljane cvetove močvirskih 
samoperk, ki rastejo na po-
bočju Blegoša in ki jih kot 
kristusove srajčke omenja 
tudi Tavčar v svojem delu 
Cvetje v jeseni.

Mateja Rant

Gorenja vas – V Zlati mreži, 
ki vodi projekt Prostofer, so 
ob mednarodnem dnevu 
žensk skupaj z Zavarovalni-
co Triglav zasnovali serijo vi-
deo vsebin o prostoferkah, v 
katerih je nastopila tudi pro-

stovoljna voznica iz občine 
Gorenja vas - Poljane Irena 
Bogataj. Na ta način so se 
poklonili prostovoljnim voz-
nicam ter ozaveščali o po-
menu prostovoljstva in ohra-
njanja vozniške kondicije v 
zrelih letih pri ženskah, obe-
nem pa k projektu povabili 
tudi nove prostovoljne voz-
nice in voznike.
Kot so pojasnili na občini, je 
Irena Bogataj prostovoljna 
voznica že tri leta, torej od-
kar je občina vključena v 
projekt Prostofer. Za sodelo-
vanje pri projektu se je odlo-
čila, ker zelo rada vozi, je 

priznala. Kot je še pojasnila, 
je upokojenka in živi sama, 
zato si s prevozi v okviru 
projekta Prostofer zapolni 
dan, obenem pa zelo uživa v 
vožnji in družbi. Zadovoljna 
je, da na ta način lahko nare-
di kaj za sokrajane, ob tem 
pa spoznava Poljansko doli-

no, v kateri sicer živi že dvaj-
set let. Ker si ne more privo-
ščiti, da bi v dobrodelne 
namene darovala denar, je 
priložnost za dobrodelnost 
dobila s prostoferstvom. »Pa 
tudi rada govorim,« v sme-
hu razkrije še en razlog za 
svojo odločitev, da se pridru-
ži prostovoljnim voznikom. 
Prostoferstvo odsvetuje le ti-
stim, ki ne vozijo radi. Na 
snemanje videa, ki si ga je 
mogoče ogledati na spletni 
strani www.prostofer.si in 
družbenih omrežjih, jo je 
prišel pozdravit tudi župan 
Milan Čadež.

Mateja Rant

Srčna prostovoljka 
Irena Bogataj

Med letošnjimi prejemniki priznanj Civilne zaščite je tudi PGD Poljane. Na fotografiji z 
leve: poveljnik Matija Božnar, Polona Kržišnik, Eva Krek, predsednik Borut Pintar in 
Grega Krek. / Foto: Tina Dokl

Vida Šubic pred klekljanimi portreti žensk in deklet / Foto: Gorazd Kavčič

Prostoferka Irena Bogataj z županom Milanom Čadežem  
/ Foto: Miha Merljak

Visoko – Plaz, ki se je sprožil 
v bližini Dvorca Visoko, si je 
pred časom ogledal geolog, 
ki je predlagal ureditev odva-
janja vode in zmanjšanja na-
klona brežine, da bi bila mo-
goča strojna obdelava površi-

ne, je razložil župan Milan 
Čadež. Kot je dodal, je bilo 
doslej omenjeno brežino tež-
ko vzdrževati, saj jo je prera-
ščalo grmovje. Po tem, ko 
bodo zmanjšali naklon, pa 
občina na tem mestu name-
rava urediti tudi letno gleda-
lišče, je še razkril župan.

Sanirajo plaz na Visokem
Mateja Rant

Sanacija plazu ob Dvorcu Visoko / Foto: Gorazd Kavčič

Priznanje ob jubileju
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V Zlati mreži opažajo, da je med vsemi 
prostovoljnimi vozniki, ki jih je več kot tisoč, le 
305 prostoferk, torej le dobra četrtina. Njihova 
povprečna starost je 60 let, najstarejša 
prostoferka je stara 81 let, najmlajša pa 21 let, so 
še navedli v Zlati mreži.
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Spoštovane bralke in bralci 
Loškega glasa,
za nami je vikend, ki ga šte-
vilni nestrpno pričakujemo 
celo leto. Ko sem pisal te 
vrstice, sicer rezultati naših 
orlov iz planiške velikanke 
še niso bili znani, a ne dvo-
mim, da je bil planiški vi-
kend ponovno vikend pono-
sa, praznovanja in veselja. 
Hvala vsem, ki ste pod Pon-
cami zastopali barve Selške 
doline!
Planiški vikend je vikend ve-
selja z našimi fanti in dekle-
ti, ki v svetovnem merilu do-
segajo vrhunske rezultate. 
Še posebej so bile tudi tokrat 
naše misli s Petrom, Dom-
nom in Niko, ponosom naše 
Selške doline.
Ste vedeli, da družina Prevc 
prihaja iz tako imenovane 
Orlove žlahte? Neverjetno, 
kako močne so lahko dru-
žinske korenine. In prav 
družina je eden najpo-
membnejših faktorjev v živ-
ljenju mladega športnika. 
Brez očeta in mame, ki bdita 
nad urniki in prevozita neš-
teto kilometrov, bratov, se-
ster, sošolcev in prijateljev, 
ki priskočijo na pomoč ob 
številnih treningih, tekmah 
in drugih dogodkih, bi bila 
pot mnogo težja. Zato je še 
toliko bolj pomembno, da se 
skupaj z njimi veselimo vsi, 
ki jih poznamo.
A vsaka pot se enkrat konča. 
Cene Prevc je bil prvi iz dru-
žine Prevc, ki se je odločil 
zaključiti svojo profesional-
no športno kariero in se po-
dati na drugačno pot. Verja-
mem, da vsi Ločani veste, 
kje ga najdete. Z letošnjo 
Planico pa svojo skakalno 
pot zaključuje za zdaj naju-
spešnejši član družine 
Prevc, Peter. Petrova bogata 
športna kariera, v kateri je 
med drugim osvojil dvanajst 
medalj na velikih tekmova-
njih in leta 2015 kot drugi 
slovenski skakalec postavil 
nov svetovni rekord, hkrati 
pa postal prvi v zgodovini, ki 
je preletel magično mejo 
250 metrov, so sanje vsake-
ga športnika, ko se ta še po-
daja na svojo profesionalno 
pot. Petrovim dosežkom sle-
di tudi najmlajši od bratov 
Prevc, Domen, ki se že kar 
nekaj let uspešno uvršča v 
sam vrh skakalne elite v sve-
tovnem pokalu. Skupaj s Pe-

trom sta kot prva brata v 
zgodovini tudi skupaj stala 
na samem vrhu zmagoval-
nih stopničk. Nedavno pa je 
izjemen dosežek dosegla 
tudi Nika, ki si je v Vikersu-
ndu z osebnim rekordom 
priskakala veliki kristalni 
globus. Vsi ti neverjetni do-
sežki družine Prevc bodo os-
tali zapisani v zgodovino 
športa, ki vsako leto pod 
Poncami združi Slovenijo. 
Planiškemu vikendu ne pra-
vimo zastonj kar »praznik«.
V Sloveniji je kar 19 naselij, 
ki se imenujejo Dolenja vas. 
A ko danes slišimo to ime, 
večina pomisli na našo Dole-
njo vas v Selški dolini. In 
prav družini Prevc se imamo 
zahvaliti za to, da so ime vasi, 
ki se je v preteklosti za nekaj 
dni imenovala tudi Olimpij-
ska ali Kristalna vas, ponesli 
v širni svet. Z njo pa tudi ime 
celotne Selške doline.
Peter, Domen, Nika, Cene! 
Selška dolina je ponosna na 
vas! Veselimo se, da bomo 
skupaj z vami lahko v pone-
deljek, 1. aprila 2024, od 15. 
ure dalje v Dolenji vasi pra-
znovali izjemne dosežke 
vaše družine.
Športno društvo in Krajevna 
skupnost Dolenja vas na-
mreč v Dolenji vasi organizi-
rata sprejem in prireditev, 
na kateri se bomo lahko pok-
lonili vsem štirim uspešnim 
skakalcem družine Prevc, 
mnogim, ki so jim na tej 
poti pomagali, predvsem pa 
bomo počastili Nikin veliki 
kristalni globus in se zahva-
lili Petru za vse trenutke ve-
selja in ponosa, ki nam jih je 
prinesel s svojimi uspehi.
Prijazno vabljeni prav vsi lju-
bitelji smučarskih skokov!

Marko Gasser, župan

Železniki – Javni zavod Rati-
tovec (JZR) je v preddverju 
bazena v Železnikih uredil 
galerijo Kres, ki predstavlja 
nov, preurejen prostor blizu 
mladinskega centra. Galeri-
jo, poimenovano po obmo-
čju, na katerem je – Na Kre-
su, so ob navzočnosti rojaka, 
ministra za delo, družino, 
socialne zadeve in enake 
možnosti Luke Mesca in žu-
pana Marka Gasserja ura-
dno predali namenu minuli 
teden. Obenem so odprli še 
prvo razstavo otroških likov-
nih del na temo plavža, 
ustvarjenih v prvem sklopu 
torkovih ustvarjalnic v mla-
dinskem centru.
Mesec je bil v letih 2009 in 
2010 predsednik Kluba štu-
dentov Selške doline in že 
takrat so se, kot je spomnil, 
zelo borili za vzpostavitev 
mladinskega centra. Ker na 
občini ni bilo posluha, so si 
ga dve poletji organizirali 
sami – v najeti ribogojnici. 
Opozoril je, da danes mla-
dim in ne nazadnje tudi od-

raslim prepogosto čas zapol-
njujejo mobilni telefoni. »Če 
smo se pred 15 leti borili za 
mladinski center kot zdravilo 
proti dolgčasu, je danes, v 
času umetne inteligence in 
pametnih telefonov, ta center 
še toliko pomembnejši: to je 
namreč prostor za druženje, 
razmišljanje in ustvarjanje. 
In za odmik od telefonov,« je 
poudaril Mesec. Tudi nova 
galerija je po njegovem mne-
nju velika pridobitev. Čestital 
je mladim ustvarjalcem – 
tako učencem železnikarske-
ga oddelka Glasbene šole 
Škofja Loka, ki so popestrili 
odprtje, kot tudi avtorjem li-
kovnih del. »Zadovoljen sem, 
da se odpirajo nove spodbu-
de za ustvarjanje, predvsem 
pa, da ta prostor kot galerija v 
številnih pogledih pridobiva 
vrednost in prepoznavnost,« 
pa je dejal župan Gasser, ki 
si želi, da bi galerija postala 
stičišče ustvarjalnosti.

Spoznavajo dediščino
»Verjamem, da se bo zače-
tna iskrica galerije Kres raz-
vijala in da bo v marsikom 

zanetila ustvarjalno energijo 
in ogenjček ter morda tudi 
en velik kres ustvarjalnosti,« 
je na odprtju poudarila aka-
demska slikarka Agata Pav-
lovec. V sodelovanju z njo so 
v JZR konec lanskega leta 
zasnovali tematska lika: 
punčko Lučko in škrata Vi-
genjca, ki otroke vabita k 
ustvarjalnim delavnicam in 
aktivnemu preživljanju pro-
stega časa. »Kresali smo ide-
je, s čim bi lahko popeljali 
otroke v našo kulturno dedi-
ščino,« je dejala direktorica 
JZR Andreja Ravnihar Me-
gušar. Na prvih štirih torko-
vih ustvarjalnicah v mladin-
skem centru so tako devetim 
udeležencem skozi motiv 
plavža približali del bogate 
krajevne zgodovine, v sklo-
pu kulturnih torkov pa jo 
bodo spoznavali tudi v pri-
hodnje. Torkove ustvarjalni-
ce, ki potekajo v tematskih 
sklopih po štiri srečanja, na-

mreč že nadaljujejo, name-
njene pa so osnovnošolskim 
otrokom.
Njihove izdelke bodo pravi-
loma vsak tretji torek v me-
secu razstavili v galeriji. 
Njen glavni namen je otro-
kom in mladostnikom dati 
možnost, da se izkažejo tako 
na likovnem kot tudi glasbe-
nem področju, saj ob odpr-
tju razstav velikokrat hodita 
z roko v roki. Galerija bo po 
napovedih direktorice JZR 
na voljo tudi za razstave ot-
rok iz vrtcev, osnovnih šol, 
starejše generacije, ki ob če-
trtkih ustvarja v kavarni 
športne dvorane, in drugih.
Zadovoljna je, da jim je us-
pelo osvežiti in prebeliti tudi 
prostore mladinskega cen-
tra, ki so ga po odprtju gale-
rije z veseljem pokazali obi-
skovalcem. Gre za prostor, 
ki je namenjen skavtom, ta-
bornikom, študentom in 
tudi drugim mladim.

V galeriji Kres, ki so jo odprli v preddverju plavalnega bazena v Železnikih, je na ogled razstava 
otroških likovnih del na temo plavža. Na odprtju so gostili tudi rojaka, ministra Luko Mesca.

Kres ustvarjalnosti

Ana Šubic

Železniki – V kavarni Špor-
tne dvorane Železniki od 
sredine marca ob četrtkih 
dopoldne potekajo Klepe-
talnice-ustvarjalnice. Na-
stale so v sodelovanju Jav-
nega zavoda Ratitovec, 
Ljudske univerze Škofja 
Loka in Občine Železniki, 
ki podpira projekt lokalne-
ga učnega središča (LUS). 
Do konca maja starejše ob-
čane ob četrtkih med 10. in 
12. uro vabijo na ustvarjal-
na neformalna izobraževa-
nja, že pred tem pa so od 8. 
ure dalje vabljeni na kavo 
in klepet.

Četrtkove ustvarjalnice pote-
kajo v sklopu programa LUS 
Železniki, ki je za občane 
brezplačen. Izvaja ga Ljudska 
univerza in v spomladan-
skem obdobju od marca do 
konca maja prinaša 16 različ-
nih delavnic oz. izobraže-
vanj. Precej aktivnosti bodo 
izvedli v kavarni športne dvo-
rane, kjer bodo ta četrtek bar-
vali pirhe in izdelovali košari-
ce, na nadaljnjih srečanjih pa 
se bodo posvetili izdelavi hi-
drolata iz lovorja, vrstam hi-
drolatov in njihovi uporabi, 
pripravi jagodnega likerja, 
vadbi za starejše, odpravili se 
bodo na voden ogled muzeja 
in izobraževalne sprehode … 
Program LUS še vedno pote-
ka tudi v Kulturnem domu 
Železniki, kjer bodo med 
drugim spoznavali čakre in 
šivali, na podružnični šoli v 
Sorici pa se obetajo delavnice 
spoznavanja soriškega nareč-
nega govora. Na aktivnosti se 
je treba prijaviti.

Program Lokalnega učnega središča Železniki prinaša vrsto zanimivih 
aktivnosti, po novem tudi v kavarni športne dvorane.

Po nova znanja

Ana Šubic

Orli ponos Selške 
doline

Četrtkove Klepetalnice-ustvarjalnice v kavarni športne 
dvorane v Železnikih / Foto: Gorazd Kavčič

Razstava Tam plavž stoji bo na ogled do 16. aprila.  
/ Foto: Gorazd Kavčič
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Železniki – Javni zavod Ratitovec (JZR) vabi na prireditev 
Športnik leta občine Železniki za leto 2023, ki bo v sredo, 3. 
aprila, ob 19. uri v Športni dvorani Železniki. Na prireditvi, 
ki bo potekala že šestindvajsetič zapored, bodo podelili šti-
rinajst priznanj. Prejemnike je izbral strokovni svet za šport, 
ki deluje pod okriljem JZR. Uspešnim športnikom bodo na-
menili po dve zlati in srebrni plaketi ter štiri bronaste plake-
te. Podelili bodo tudi zlato plaketo za športnega delavca, 
zlato plaketo za športni klub, tri priznanja perspektivnim 
mladim športnikom in priznanje za posebne dosežke na 
področju rekreacije.

Nagradili bodo športnike leta

Županov kotiček

Marko Gasser

Po odprtju galerije Kres si je minister Luka Mesec ogledal 
prostore osveženega mladinskega centra. / Foto: Gorazd Kavčič



Občina Železniki

9Loški glas, torek, 26. marca 2024

Poklon velikemu zgodovinarju
V Selcih so sredi marca zaznamovali stoto obletnico smrti sorojaka dr. Franca Kosa, izjemnega zgodovinarja, ki je rešil velik del loškega arhiva in med 
drugim napisal Doneske k zgodovini Škofje Loke in njenega okraja.

Selca – »Dr. Franc Kos, veli-
ki zgodovinar, ni bil po-
memben samo za zgodovi-
narsko stroko, ampak za 
zgodovino celotnega sloven-
skega naroda in tudi za vse 
nas. V Selcih smo lahko po-
nosni, da je bil naš rojak,« je 
na slovesnosti, ki so jo 14. 
marca, na stoto obletnico 
smrti dr. Franca Kosa, pri-
pravili v spominskem parku 
v Selcih, poudaril predse-
dnik Kulturnega društva dr. 
Janez Ev. Krek Gregor Gar-
tner.
Franc Kos se je rodil 24. de-
cembra 1853 v Selcih. Na du-
najski univerzi je študiral 
zgodovino, zemljepis in sla-
vistiko ter doktoriral iz antič-

ne zgodovine Makedonije. 
Dobra tri desetletja je bil 
profesor; od tega nekaj let v 
Ljubljani in Kopru, glavnino 
časa pa je poučeval v Gorici. 

Sodi v prvo generacijo slo-
venskih šolanih zgodovinar-
jev in velja za utemeljitelja 
slovenskega znanstvenokri-
tičnega zgodovinopisja.
V njegovem opusu ima osre-
dnje mesto Gradivo za zgo-
dovino Slovencev v sre-

dnjem veku, ki je izšlo v 
petih knjigah v obdobju od 
1902 do 1928. »Za nas, so-
krajane, pa je še posebej po-
membno njegovo delo Do-

neski k zgodovini Škofje 
Loke in njenega okraja. To 
delo nudi mnogo informacij 
o loškem gospostvu, katere-
ga 1050. obletnico nastanka 
smo praznovali lani,« je v 
slovesnem nagovoru dejal 
predsednik državnega sveta 
Marko Lotrič. Spomnil je, da 
je dr. Kos od goriškega trgov-
ca Nardinija, ki je v Škofji 
Loki kupil veliko listin in ro-
kopisnih knjig ter popisan 
papir uporabljal za zavijanje 
mesnin, odkupil okoli 60 ki-
logramov dokumentov iz 
časa med 16. in 18. stole-
tjem. »Iz rešenih listin je se-
stavil za nas pomembno 
knjigo, v kateri je vas Selca 
omenjena devetkrat,« je pri-
stavil Lotrič, ki je dr. Kosa 
opisal tudi kot velikega do-
moljuba. O tem je med dru-
gim spregovoril tudi železni-
karski podžupan Janez 
Habjan in spomnil, da je bil 

dr. Kos goreč zagovornik 
uporabe slovenskega jezika v 
zgodovinopisju. Imel je tudi 
uspešna sinova: zgodovinar-
ja dr. Milka Kosa in slikarja 
Gojmirja Antona, ki sta bila 
oba profesorja in akademika.
Na slovesnosti so Lotrič, Ha-
bjan in poslanec državnega 
zbora Žan Mahnič k dopr-
snemu kipu dr. Franca Kosa 
v spominskem parku položi-
li venec, nato pa so obisko-
valci v bližnjem Krekovem 
domu prisluhnili predava-

nju zgodovinarja ddr. Igorja 
Grdine. Kot je dejal, je Koso-
vo delo veliko in raznovr-
stno, zato lahko v njegovem 
opusu vsak najde kaj, kar ga 
zanima. »Za vaš prostor je 
še posebej zanimiv kot reši-
telj loškega arhiva oz. njego-
vega velikega dela.« Grdina 
je poudaril, da ne pozna no-
benega slovenskega zgodovi-
narja, ki bi rešil toliko gradi-
va, in to s svojim denarjem.
Čeprav je Kos raziskoval 
predvsem srednjeveško zgo-

dovino Slovencev, pa se je 
posvečal tudi lokalni zgodo-
vini, predvsem na Škofjelo-
škem in Goriškem. Sistema-
tično je zbiral, kritično 
obdeloval in objavljal vire ter 
na podlagi tega pisal razpra-
ve in študije. »Delo je zasta-
vil zelo temeljito,« je pouda-
ril Grdina. Pohvalil je 
organizatorje na Selškem, ki 
so zaznamovali stoto oble-
tnico smrti dr. Kosa, čeprav 
bi jo po njegovem morali za-
znamovati vseslovensko.

Ana Šubic

Na festivalu cvetnonedeljskih butar zanimivi primerki iz različnih slovenskih pokrajin

Za butare veliko zanimanja

Železniki – Turistično dru-
štvo (TD) Železniki je pred 
cvetno nedeljo znova pripra-
vilo Festival cvetnonedelj-
skih butar, že petega po vr-
sti. V kulturnem domu so 
razstavili trinajst primerkov 
butaric iz različnih sloven-
skih pokrajin: iz Prekmurja, 
Štajerske, Koroške in Go-
renjske. Organizatorji so bili 
z obiskom zelo zadovoljni. 
Kot je dejal predsednik TD 
Tomaž Weiffenbach, jih je 
razveselila tudi dobra ude-
ležba na delavnici, na kateri 
so obiskovalci ob pomoči 
mojstrice Bernarde Kvas iz 
Zgornjih Palovč pri Kamni-
ku lahko izdelali svojo buta-
rico iz zelenja in raznobarv-
nih oblancev.
Kot poudarja avtorica razsta-
ve Sabina Romšak, izdelova-
nje cvetnonedeljskih butar, 
kljub spremembam v nači-
nu življenja, ostaja po-
membna sestavina kulturne 
dediščine na Slovenskem. 
Butarice se med seboj razli-

kujejo v poimenovanju, se-
stavinah in oblikah. Izdela-
ne so iz različnega rastlinja: 
bršljana, pušpana, ciprese, 
mačice, brinja, oljčnih ve-
jic ..., marsikje pa nanje obe-
šajo še jabolka, pomaranče, 
mandarine ter pisane papir-
nate cvetove in trakove. Le-
tos je bila prvič razstavljena 

butarica iz Mislinje. Izdela-
na je bila iz vrbovih vej in 
pušpana ter okrašena s pa-
pirnatimi cvetovi in pisani-
mi trakovi, ki so krasili tudi 
nekatere druge primerke bu-
taric. Vedno izstopajo t. i. 
ljubenske potice, lesene fi-
guralne butare z Ljubnega 
ob Savinji. Na razstavi so 

bile tudi žirovska butara s 
pankeljci in poljanska buta-
ra z rožicami, ki ju je izdela-
la Antonija Oblak iz TD Ži-
rovski Vrh, ter butara iz 
Železnikov izpod rok Janeza 
Mohoriča, na katero vselej 
dodajo še čipko. Obiskovalci 
so lahko videli tudi beganci 
z Bleda in Begunj, naklan-
sko banco, palovško in šmar-
sko butarico iz okolice Ka-
mnika, snopa iz Topolšice in 
Dravograda ter pušl iz baške 
grape. Romšakova si želi, da 
bi ji za enega od prihodnjih 
festivalov uspelo zbrati pri-
merke iz vseh slovenskih 
pokrajin, kar pa ni enostav-
no, saj je do izdelovalcev tež-
ko priti oz. jih je vse manj.
Na festivalu so bili razstavlje-
ni tudi velikonočni prti, Uni-
cefove punčke iz cunj ter ple-
teni in kvačkani izdelki 
članic Društva upokojencev 
za Selško dolino, obiskoval-
cem so ponudili oljčne veji-
ce, velikonočne hostije, draž-
goške kruhke, čipke in 
spominke, košare in suho 
robo, suhomesnate izdelke …

Ana Šubic

Janez Mohorič je izdelal železnikarsko butarico (položena 
na mizi), ki so jo umestili poleg žirovske in poljanske 
butare izpod rok Antonije Oblak. / Foto: Ana Šubic
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Železniki – V galeriji Muzeja Železniki do 29. marca poteka 
razstava ljubiteljskega slikarja Franca Ranta z naslovom Is-
kanja. Rant, ki prihaja iz Potoka pod Blegošem, je do upoko-
jitve delal v Domelu, s slikanjem pa se je resno srečal pred 
45 leti. Največji navdih za ustvarjanje mu daje lepota sloven-
ske krajine. »Najljubše mu je Škofjeloško hribovje, privablja 
ga dih Haloških gričev, milina Ljubljanskega barja in krajina 
v vseh časovnih preoblekah. Najraje ustvarja v akrilnih bar-
vah na platno. Njegovo delo krasi močna temeljna vehe-
mentna risba ter edinstvena suverena in zelo kakovostna 
izraznost poteze. Močan je tako v kompoziciji kot v posa-
meznih detajlih. Njegova dela so zelo zanimiva po kombi-
naciji lazurnih in pokrivnih barv z vsemi gradacijami, s kate-
rimi na svoj način pričara prostorski vtis. Vsa ta izrazna moč 
se skriva v avtorjevem izjemnem talentu, nenehnem iskanju 
in neumornem delu,« je avtorja opisal slikar Nande Rupnik. 
Rant je svoja dela predstavil na desetih samostojnih razsta-
vah ter številnih skupinskih razstavah v Sloveniji, Italiji in 
Hrvaški. Prejel je številne nagrade.

Slikarska razstava Franca Ranta

Razstavo Franca Ranta si lahko v galeriji Muzeja Železniki 
ogledate do 29. marca. / Foto: Simon Benedičič

Venec je k doprsnemu kipu dr. Franca Kosa ponesel predsednik državnega sveta Marko 
Lotrič skupaj s podžupanom Janezom Habjanom in poslancem državnega zbora Žanom 
Mahničem. / Foto: Gorazd Kavčič

V petek, 5. aprila, ob 19. uri bodo v galeriji 
Muzeja Železniki odprli razstavo fotografske 
zapuščine Gojmirja Antona Kosa, 12. aprila ob 
18. uri pa bo na isti lokaciji še strokovni posvet o 
Francu Kosu in njegovih dveh sinovih.

Predavatelj ddr. Igor Grdina / Foto: Gorazd Kavčič
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Žiri – V pojasnilu, ki so ga 
pripravili tudi za predstavi-
tev članom občinskega sveta 
na seji, ki bo v četrtek, so na 
občini poudarili, da kljub 
drugačnim interpretacijam 
sredstev za varstvo vozačev 
ne ukinjajo, so jih pa znižali 
s slabih 50 tisoč evrov v pre-
teklem letu na 30 tisoč evrov 
v letošnjem letu. Na občini 
ugotavljajo, da zagotovljenih 
30 tisoč evrov še vedno pred-
stavlja vsaj sto odstotkov več 
sredstev na vozača, kot jih 
namenja katerakoli sosednja 
primerljiva občina, zato so 
prepričani, da je krčenje var-
stva nerazumna in nepo-
trebna odločitev šole.
Nekateri svetniki so že lani 
začeli opozarjati, da je zne-
sek za varstvo vozačev previ-
sok, zato so občinsko upravo 
zadolžili, da preveri višino 
sredstev in način porabe 
sredstev, ki jih za ta namen 
zagotavljajo druge občine. 
»Glede na zbrane podatke 

smo ugotovili, da druge obči-
ne za varstvo otrok namenja-
jo bistveno manj sredstev, 
šole pa ravno tako zagotavlja-
jo učinkovito varstvo,« so po-
udarili na občini. Ob tem so 
dodali, da za razliko od dru-
gih občin Občina Žiri zago-
tavlja sredstva za varstvo tudi 
med poletnimi počitnicami 
in v času šole prostih dni. 

»Ob upoštevanju, da je v ko-
ledarskem letu 191 šolskih 
dni, občina za varstvo otrok 
tako nameni 257,18 evra na 
dan. S tem zneskom je krito 
dnevno okrog 18 ur prisotno-
sti učitelja ob predpostavki 
bruto urne postavke 14 
evrov.« Kot so še opozorili, je 
obenem v Žireh bistveno 
manj učencev vozačev, ki po-

trebujejo varstvo, kot v dru-
gih šolah, s katerimi so opra-
vili primerjavo. »Nekatere 
šole imajo celo več vozačev 
kot ima naša šola vseh učen-
cev, pa prejemajo od občin 
mnogo manj sredstev.« Pre-
pričani so torej, da občina ni 
odgovorna za to, da šola ne 
zmore organizirati varstva.
V pismu staršem so na obči-
ni odgovorili še na očitek 
vodstva šole, da župan in di-
rektor občinske uprave sa-
movoljno ukinjata sredstva. 
»Občinski svet je ob dveh 
vzdržanih glasovih odločitev 
o znižanju sredstev sprejel 
soglasno.« Ob tem so še do-
dali, da je tudi nadzorni od-
bor lani na zahtevo občin-
skega sveta preveri l 
ustreznost poslovanja med 
občino in šolo ter ugotovil 
nepravilnosti, ki jih odpra-
vljajo. »Upamo, da bo šola 
čim prej nadaljevala izvaja-
nje varstva, saj sedanja situ-
acija škoduje predvsem star-
šem in osnovnošolcem,« 
dodajajo na občini.

Tako na občini znova odgovarjajo staršem šoloobveznih otrok, ki so se v zadnjem času na občino 
obračali z vprašanji glede sredstev, ki jih namenjajo za jutranje in popoldansko varstvo učencev vozačev.

Sredstva zgolj zmanjšali

Mateja Rant

Zima se je poslovila, dnevi 
so daljši in toplejši in to je 
čas, ko intenzivneje začenja-
mo gradbena dela. Letos se 
zima sicer ni pokazala v svo-
ji najhujši obliki, zato smo 
bili ves čas na terenu, zlasti 
pri odpravljanju posledic po-
plav ter čiščenju vodotokov 
in pregrad. Toliko del, kot 
jih je Direkcija RS za vode v 
sodelovanju z občino v Ži-
reh izvedla v lanskem in le-
tošnjem letu, jih prej ni v ce-
lem desetletju. Na vodotokih 
je bilo odstranjenega več kot 
15 tisoč kubičnih metrov ma-
teriala, očiščenih je bilo več 
kilometrov brežin in popra-
vljenih veliko usadov. Obči-
na je za obnovo poškodova-
nih cest do zdaj namenila 
skoraj milijon evrov in s tem 
sanirala večino škode.
Na občini smo v zimskih 
mesecih pripravili doku-
mentacijo in izvedli več raz-
pisov, da se takoj, ko bo vre-
me omogočalo, začnejo dela. 
Izbrali smo izvajalca za ko-
munalno opremljanje nove-
ga stanovanjskega območja 
v Jezerski ulici in dela so že 
stekla. Upam, da bodo pote-
kala nemoteno in da bo 
gradbišče čim manj moteče 
za tam živeče občane. Podpi-
sali smo pogodbo za gradnjo 
prve faze pločnikov Pod Gri-
či od Toba do mostu v Novi 
vasi. Če nam uspe pridobiti 
potrebna zemljišča, bomo 
kmalu začeli dela. Podpisa-
no imamo pogodbo za obno-
vo Sejmiške ulice in za ob-
novo ceste na odseku med 
Koriti in Breznico. Pripra-
vljena je dokumentacija za 
obnovo Dražgoške ulice. 
Verjamem, da bomo tudi 
tam dela začeli že poleti. 
Imeli smo uvodne sestanke 
z lastniki zemljišč ob Dobra-
čevski ulici, kjer načrtujemo 
obnovo ceste in druge javne 
infrastrukture. Verjetno ste 
opazili, da so na cesti proti 
Strojarni postavljene nove 
svetilke javne razsvetljave. 
Tukaj se namreč sprehajajo 
pešci, šolarji pa po obnovlje-
nem mostu za pešce hodijo 
v telovadnico in šolo. Z raz-
svetljavo smo jim omogočili, 
da bo njihova pot varnejša in 
prijetnejša.
Pozimi smo se na občini sre-
čevali v okviru projekta Sta-
rosti prijazna občina s pou-
darkom na omogočanju 
lepšega življenja starejšim 
občanom. V skupino je 
vključenih 25 društev in po-
sameznikov, ki s svojimi ide-
jami prispevajo, da bo starej-
šim v Žireh lažje in bolje. Ta 
čas iščemo ideje in cilje, ki se 
bodo v prihodnjih letih po-
stopoma uresničevali.
V teh dneh je bila s polaga-
njem finega asfalta zaključe-
na gradnja ceste na Selu. So-
časno z obnovo ceste smo 
zgradili tudi pločnik in javno 
razsvetljavo ter položili cevi 
za vodovod in optiko do Mo-
drjanovca. Kot kaže, se bodo 

prvi občani na Spodnjem 
Selu lahko že kmalu priklju-
čili na optično omrežje. Gra-
dnja optike napreduje tudi 
sicer v okviru projekta od-
prave belih lis, saj so že po-
ložene cevi iz Zabrežnika 
čez Žirovski Vrh v Račevo in 
potem čez Opale do Breko-
vic. Nadaljuje se gradnja ce-
ste in pločnikov v Osojnici, 
kjer je več težav na terenu, 
zato dela potekajo počasne-
je, kot bi želeli. Takoj, ko so 
razmere dopuščale, smo sa-
nirali nekaj poškodovanih in 
kritičnih točk pločnikov in 
asfaltnih površin v središču 
Žirov in okolici. V proraču-
nu imamo rezerviranih še 
dobrih 100 tisoč evrov za as-
faltiranje cest na podeželju.
Prvi meseci leta so bili v zna-
menju izjemnih športnih do-
sežkov Žirovcev, zato je prav, 
da vlagamo tudi v športno in-
frastrukturo. Veselili smo se 
uspeha Neje Filipič z 11. me-
stom na svetovnem prven-
stvu v atletiki, zmage Polone 
Kopina v badmintonu na dr-
žavnem prvenstvu gluhih in 
uvrstitve slovenske floorball 
reprezentance z žirovskim 
kapetanom Blažem Kavči-
čem na svetovno prvenstvo. 
Jerica Jesenko je postala mla-
dinska svetovna prvakinja na 
ekipni tekmi v smučarskih 
skokih, karateistka Lia Krvi-
na se je uvrstila na mladin-
sko evropsko prvenstvo v ka-
rateju, Marcel Gladek pa je 
zmagal na prologu kolesar-
ske dirke v Istri. Tu so še 
drugi posamezniki in klubi, 
ki s svojimi uspehi ime Žirov 
ponesejo po vsej Sloveniji in 
v kraje zunaj nje. Občina bo 
še naprej podpirala športne 
dejavnosti. V ta namen smo 
poskrbeli za osvetlitev stadio-
na pred šolo, s čimer so omo-
gočene športne dejavnosti 
tudi zvečer do 22. ure. Odku-
pili smo še drugi del zemlji-
šča na območju ŠRC Polje, ki 
bo namenjeno za nogometa-
še in druge dejavnosti. Za 
postavitev pomožnega objek-
ta smo Kinološkemu društvu 
Žiri odstopili del zemljišča 
pri čistilni napravi, s čimer 
so pridobili dodatne površine 
za vadbo in vzgojo hišnih lju-
bljenčkov in reševalnih psov.
Želim vam lepe in vesele ve-
likonočne praznike.

Franci Kranjc, župan

Žiri – Kot prvo in najpo-
membnejšo aktivnost v okvi-
ru letnega načrta so na sre-
čanju v februarju poudarili 
izboljšanje oskrbe na domu, 
preučili naj bi tudi možnosti 
za vzpostavitev dnevnega 
varstva. »V ta namen je žu-
pan imenoval delovno sku-
pino, v sklopu katere bo pri-
pravljen nov predlog, ki bo 
usklajen z novim zakonom 
o dolgotrajni oskrbi,« so po-
jasnili na občini.
Med aktivnostmi, ki se jim 
bodo posvetili letos, je tudi 
vzpostavitev družabniškega 
prostovoljstva za razbremeni-
tev svojcev in zmanjšanje 
osamljenosti v SeneCura 
Domu starejših občanov Žiri. 
V ta namen bodo izvedli izo-

braževanja oziroma usposa-
bljanja za deset prostovolj-
cev, ki bi se bili pripravljeni 

enkrat na teden družiti s sta-
novalci doma. »Koordinacija 
prostovoljcev v domu bo po-
tekala v tesnem in aktivnem 
sodelovanju z osebjem v 
domu, določen bo tudi dom-
ski koordinator,« so poudari-
li na občini. Pozornost so na-
menili tudi družinskim 
oskrbovalcem. Na tem po-
dročju si želijo vzpostaviti se-
znam oseb, ki v kraju oskrbu-
jejo starejše, in jih opremiti z 
informacijami s pomočjo 
Novičnika. Ugotavljajo na-

mreč, da so oskrbovalci slabo 
obveščeni o svojih pravicah 
in kam se lahko obrnejo po 
pomoč. V Novičniku bodo 
tako zbrali vse pomembne 
informacije in praktične na-
svete za oskrbo starejših. 
Med aktivnostmi, ki so jih 
omenili na srečanju, je tudi 
postavitev dodatnih klopi v 
kraju, za kar bo poskrbela ob-
čina, ko bo posebna delovna 
skupina, ki so jo imenovali 
na sestanku, preverila, kje 
klopi najbolj potrebujejo.

Člani Lokalne akcijske skupine starosti prijazne občine Žiri so se na prvem letošnjem sestanku 
seznanili z aktivnostmi letnega načrta v okviru Strategije starosti prijazne občine, ki jo je občinski svet 
sprejel na zadnji lanski seji.

Izboljšati želijo tudi 
oskrbo na domu

Mateja Rant

Veselili smo se tudi 
športnih uspehov

V februarju so se prvič letos sestali člani Lokalne akcijske skupine starosti prijazne občine 
Žiri. / Foto: arhiv občine
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Županov kotiček

Občina ni ukinila sredstev za varstvo vozačev, ampak jih je 
zgolj zmanjšala. / Foto: Tanja Mlinar

Franci Kranjc / Foto: Tina Dokl

Med aktivnostmi, ki se jim bodo posvetili letos, 
je tudi vzpostavitev družabniškega prostovoljstva 
za razbremenitev svojcev in zmanjšanje 
osamljenosti v SeneCura Domu starejših 
občanov Žiri. V ta namen bodo izvedli 
izobraževanja oziroma usposabljanja za deset 
prostovoljcev.
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Resnica zamolčane zgodovine
Žirovsko domoznansko literaturo je s svojo novo knjigo Goropeke v času vojne in revolucije še obogatila Marija Mojca Treven, ki je s pomočjo pričevanj 
Goropečanov prikazala utrip življenja na posameznih domačijah v Goropekah in bližnji okolici predvsem med drugo svetovno vojno.

Žiri – V knjigi, ki je nastajala 
štiri leta, je Marija Mojca 
Treven zbrala pričevanja šte-
vilnih starejših Goropeča-
nov, ki so z njo delili boleče 
spomine na drugo svetovno 
vojno in težko obdobje po 
njej, ali kot je na predstavitvi 
v Muzeju Žiri poudarila av-
torica sama: »Razkrivajo re-
snico zamolčane zgodovi-

ne.« Skozi osebne zgodbe 
posameznikov tako ohranja 
zgodovinski spomin na do-
gajanje v prvi, predvsem pa 
drugi svetovni vojni in po 
njej v vasici Goropeke. Pri-
čevanja Goropečanov je do-
polnila z dokumenti iz zgo-
dovinskega arhiva v Škofji 
Loki in številnimi fotografi-
jami, pri čemer se je potru-

dila raziskati tudi identiteto 
ljudi na fotografijah.
Po besedah Marije Mojce 
Treven je že prva svetovna 
vojna pustila temen pečat 
Goropečanom, saj sta se od 
osmih domačinov, ki so jih 
vpoklicali v avstro-ogrsko 
vojsko, vrnila le dva. Prav 
tako je življenje v Gorope-
kah močno zaznamovala 
druga svetovna vojna, ki ji je 
v knjigi namenila največ 
prostora, prav tako se priče-
valci z bolečino spominjajo 
težkega obdobja po vojni. V 
preteklosti so vaško jedro 
Goropek tvorile štiri velike 
ugledne domačije ob cerkvi, 
ki so bile pred vojno vaški 
ponos, po vojni pa je od njih 
ostala le še bleda senca, je 
poudarila. Goropeški fantje 
in možje se v prvih letih voj-
ne niso želeli priključiti no-
beni vojaški formaciji – 
kljub pozivom, naj se 
vključijo v nemško vojsko. 
Kaj je čakalo tiste, ki se niso 
želeli priključiti nemški voj-
ski, je prikazala skozi usodo 
Balčkovih. »Večina odraslih 
sinov se je že prej odselila, 
doma so ostali le še mati, hči 
in najmlajša sinova: Andrej 
se je odločil za skrivanje, 
Tone pa je odšel v partiza-
ne.« Ob prihodu nemške pa-

trulje v vas v začetku leta 
1943, ki je iskala partizane, a 
so se ti že prej umaknili, so v 
Balčkovi hiši odkrili poza-
bljeno puško. »Zato so iz 
hleva, kjer se je skrival An-
drej, nagnali vso živino. Ne-
kako se mu je uspelo izmu-
zniti in pobegniti pred streli, 
a so se Nemci kruto mašče-
vali, saj so domačijo požga-

li.« Slab mesec kasneje jih je 
zadela še druga nesreča, ko 
je Tone pobiral mine ob 
okupacijski meji in je eno 
razneslo, tako da velja za 
prvo žrtev druge svetovne 
vojne v Goropekah, je dejala 
Marija Mojca Treven. Leta 
1943 pa se je začelo širiti 
partizansko gibanje in mo-
ške so začeli novačiti tudi za 

priključitev partizanskim 
enotam. »A po zločinih, ki 
so jih partizani zagrešili 
maja 1943 v Račevi, se je ve-
čina Goropečanov odločila 
za skrivanje.« Po umiku 
Nemcev iz Žirov leta 1943 so 
partizani še pogosteje začeli 
prihajati v Goropeke in va-
ščanom pleniti zaloge hra-
ne. »Zaradi novih mobiliza-

cij se domačini doma niso 
več počutili varne, zato so se 
priključili domobrancem v 
bližnjih postojankah.«
Povojno usodo domačinov, 
ki se med vojno niso želeli 
priključiti partizanom, je 
prikazala skozi zgodbo Vin-
ka Koklja. »Zaradi povojnih 
pobojev si ni upal domov, 
tako da je štiri leta ostal v Av-
striji, od koder je domov po-
šiljal pakete, ki pa do doma-
čih niso prišli.« Kasneje se 
je odselil v Kanado, kamor 
mu je devet let pozneje sle-
dila žena z najmlajšima 
otrokoma. Tiste, ki so ostali 
doma, so čakali težki časi. 
Država je bila namreč po 
vojni v slabem gospodar-
skem stanju, in čeprav so 
bili domovi v Goropekah 
povsem izropani, jim z ob-
vezno oddajo ni bilo priza-
neseno. Mnoge kmete je pri-
zadela še agrarna reforma 
– če se gospodar ni javil 
oblastnikom v Škofji Loki, 
so zemljo nacionalizirali. Ži-
vljenje se je počasi začelo 
umirjati šele v sredini petde-
setih let prejšnjega stoletja, 
je spomnila Marija Mojca 
Treven. Tako so leta 1954 v 
Goropeke začeli graditi tudi 
cesto, saj so bile prej dosto-
pne le po kolovoznih poteh.

Mateja Rant

Letošnji 18. Slovenski klekljarski dnevi v Žireh   bodo potekali v znamenju dvajsetletnice klekljarskega 
društva Cvetke, za osrednjo temo pa so si izbrali cvetje v vseh barvah in oblikah.

Cvetke ostajajo v cvetju

Žiri – S slovesnim odprtjem 
v soboto, 27. aprila, ob 11. uri 
se bodo v Žireh začeli tradi-
cionalni Slovenski klekljar-
ski dnevi. Osrednjo razstavo 
v Galeriji DPD Svoboda so 
naslovili Cvetke v cvetju, na 
njej pa bodo prikazali čipke, 
del katerih je tudi cvet ali 
drug motiv, ki spominja na 
cvetje, je pojasnila predse-
dnica društva Cvetke Tanja 
Mlinar. Obenem pa bodo v 
okviru klekljarskih dni za-
znamovali dvajsetletnico 
društva.
Društvo so namreč ustanovi-
li leta 2004 na željo mnogih 
žirovskih klekljaric in Mirne 
Logar, ki se je učila kleklja-
nja pri legendarni žirovski 
klekljarici Marici Albreht, ki 
je postala tudi prva predse-
dnica društva. »Marica Al-
breht je bila mentorica in 
učiteljica klekljanja in je vo-
dila številne tečaje,« je razlo-
žila Tanja Mlinar. Dvajsetle-
tnici bo posvečena tudi 
razstava, ki jo bodo pripravi-
li v Kapeli Male Cvetke. S 
svojimi izdelki se jim bodo 
pridružile klekljarice iz sose-
dnje občine Gorenja vas - 

Poljane, saj njihovo društvo 
Deteljica letos prav tako pra-
znuje dvajsetletnico delova-
nja.
Del osrednje razstave v Ga-
leriji DPD Svoboda bo tudi 
klekljani herbarij Zdravilne 
rožce, tema letošnjega nate-

čaja pa so šopki zdravilnih 
rastlin po vzorcu Vide Ke-
jžar. V Muzeju Žiri si bo 
mogoče ogledati še razstavo 
Čipkarske šole Žiri, kot ve-
dno pa so pripravili še pe-
ster spremljevalni program 
s stojnicami in srečelovom 
ter tekmovanjem v kleklja-
nju za otroke in odrasle. 
Poleg tega bo mogoče pri-
sluhniti predavanju o divjih 
rastlinah in si ogledati raz-
stavo šopkov, je še pojasni-
la Tanja Mlinar.

Mateja Rant
Žiri – Združenje šoferjev in 
avtomehanikov (ZŠAM) Žiri 
letos zaznamuje 45 let delo-
vanja. In kot je na občnem 
zboru v Gorenji vasi ugota-
vljal predsednik ZŠAM Žiri 
Marijan Dolenec, je za njimi 
še eno plodno in zanimivo 
leto delovanja. »Ni nam bilo 
dolgčas, saj smo bili delavni 
na mnogih področjih vse leto 
– v vročini, mrazu in dežju.«
Za svoje delo so bili v prete-
klih letih večkrat nagrajeni, 
je spomnil Dolenec. V za-
dnjem obdobju so aktivni 
predvsem na področju pre-
ventive in vzgoje v cestnem 
prometu. Sodelujejo z agen-

cijo za varnost prometa, ob-
činskimi sveti za preventivo 
in vzgojo v cestnem prome-
tu ter združenji ZŠAM po 
vsej Sloveniji. Združenje se 
je specializiralo za varovanje 
kolesarskih dirk po Sloveni-
ji, obenem pa skrbijo za va-
rovanje občinskih in drugih 
prireditev ter varovanje 
otrok na poti v šolo. »Naše 
združenje je bilo na prehoje-
ni poti vedno spoštovano,« 
je še poudaril Dolenec in do-
dal, da se mora za to zahvali-
ti tako sedanjim kot nekda-
njim članom. »Ta čas ima 
združenje več kot 50 unifor-
miranih članov, ki izvajajo 
zgoraj naštete naloge.«

Mateja Rant

Delavni v vročini, 
mrazu in dežju

Marija Mojca Treven z nekaterimi pričevalci iz knjige. Z leve: Franc Mlakar z ženo Marijo, 
Franc Kranjc, Frančiška Istenič, Berta Šubic in Ivana Poljanšek. / Foto: Tanja Mlinar

Za osrednjo temo letošnjih Slovenskih klekljarskih dni so 
izbrali cvetje. / Foto: Tanja Mlinar Člani ZŠAM Žiri na zboru v Gorenji vasi / Foto: arhiv združenjaO
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Društvo so ustanovili 
leta 2004 na željo 
žirovskih klekljaric in 
Mirne Logar, ki se je 
učila klekljanja pri 
Marici Albreht, prvi 
predsednici društva.

Pričevanja 
Goropečanov je Marija 
Mojca Treven 
dopolnila z dokumenti 
iz zgodovinskega 
arhiva v Škofji Loki in 
številnimi 
fotografijami.
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Škofja Loka – Srečanje je v 
organizaciji JSKD, območne 
izpostave Škofja Loka, pote-
kalo v začetku meseca na Lo-
škem odru. Predstavili sta se 
dve skupini, in sicer Kultur-
nega društva Loški oder ter 
Gledališka skupina Ana Lo-
copolitana, ki deluje na 
Osnovni šoli Škofja Loka – 
Mesto.
Mladi gledališčniki z Loške-
ga odra so uprizorili predsta-
vo Mala čarovnica Otfrieda 
Preusslerja v režiji Gašperja 
Murna. V njej so nastopili: 
Manca Terpinc (Mala Čarov-
nica), Maruša Panjtar (kro-

kar) Blaž Tolić Bradač (vr-
hovni čarovnik), Ula Jurič 
(Močvirka), Zoja Zgaga (Ro-
potavza), Ema Mohorič (tr-
govka, otrok), Maša Pavlič 
(ženska, čarovnica) Pia Pra-
šnikar (ženska, čarovnica), 
Julija Krznar (deklica s cve-
tjem, čarovnica), Kaja Kokalj 
(krošnjarka, čarovnica) in 
Ela Dolinar (otrok).
Gledališka skupina Ana Loco-
politana pa je uprizorila igro 
Žarka Petana Pet Pepelk, in 
sicer v mentorstvu in režiji, 
dramaturgiji, scenografiji in 
kostumografiji Barbare Je-
lenc in Kristine Strnad. Like v 
predstavi so odigrali: Ludvik 
Breuss Vehar (kralj), Julija 

Krznar (kraljica), Blaž Tolić 
Bradač, Žan Božnar (kralje-
vič), Ana Mladenović (splo-
šni minister, dobra vila), Lu-
cija Lunder (policaj, čevelj), 
Elena Jordanov (minister), 
Maruša Panjtar (minister 1, 
ura), Ana Fink (Pepelka 1), 
Jan Primožič (minister 2, 
princ), Pia Kumer (P epelka 
2), Sara Narobe (minister 3), 

Lara Musulin (Pepelka 3), 
Ula Jurić (minister 4), Jerca 
Šuštar (Trnuljčica), Jakob 
Narobe (minister 5), Pia Pa-
njtar (Pepelka 4), Saša Mla-
denović (pravljičar 1), Iva 
Kelner (pravljičar 2), Larisa 
Šavli (sestra 1), Meta Podli-
pnik (sestra 2) in Žan Bo-
žnar (stari gospod) in Neca 
Terpinc (stara gospa).

Na območnem srečanju otroških gledaliških skupin sta se predstavili dve skupini.

Čarovnica in Pepelke
Igor Kavčič

 

Š o l s k a  u l i c a  6
4220 Škofja Loka
( 0 4 )  5 1 1  2 5  0 5
( 0 5 1 )  3 4 1  1 2 6

Z naslovom znane knjige začenjamo ta kratek prispevek!

V preteklih letih smo večino naših knjižnic opremili s knjigomati, ki omogočajo obiskoval-
cem, da v odpiralnem času knjižnice na njih sami beležijo vračilo, izposojo in podaljševanje 
roka izposoje gradivu. Na njih beležimo rast izposoje gradiva iz 5,2% v letu prej, na 7,2% vseh 
transakcij v preteklem letu. Tovrstna samo-izposoja, zaposlenim daje več časa in možnosti za 
osebno svetovanje in pogovor z obiskovalci.

Prav tako beležimo rast prevzemanja gradiva iz paketnikov, ki smo jih začeli uvajati v času 
pandemije. Od leta 2021 do danes, je storitev tudi tehnološko nadgrajevana tako, da zabeleži 
datum izposoje v trenutku, ko je gradivo dejansko prevzeto. Iz 397 prevzemov v letu 2022, je 
lani poskočilo na 894 prevzemov! 

Večletna investicija namenjena avtomatizaciji procesov in s tem večji dostopnosti knjižnice, 
se letos zaključuje še z nakupom odlagalnega trezorja za vračilo knjig v Gorenji vasi.

Omeniti želimo odločenost Občine Gorenja vas - Poljane, da kljub povečanim stroškom sana-
cije po lanskih poplavah pospešeno nadaljuje izgradnjo Kulturnega doma v Poljanah, kjer 
bo dobila nov prostor tudi v ujmi uničena knjižnica. Verjetno že v začetku prihodnjega leta!

Isti razlog pa v Škofji Loki žal nekoliko odmika rešitev prostorske stiske osrednje enote. 
Veseli pa smo, da postopki načrtovanja in pridobivanja dokumentov za začetek gradnje pote-
kajo dalje in upamo predvsem v imenu več kot 23.000 prebivalcev občine Škofja Loka, da se 
bodo tudi uspešno zaključili!

Kakšna je potreba po ustreznih knjižničnih prostorih, nam sporoča podatek iz leta 2023, ko je 
bilo v vseh naših prostorih izvedenih več kot tisoč prireditev, dogodkov in srečanj. Od 
teh je bilo skoraj štiristo srečanj raznih skupin, ki so za mesto teh srečanj, pogovorov, izobra-
ževanj izbrale prav knjižnico! 

Investicija v prostor knjižnice je investicija v vašo skupnost …
(https:://princh.com/blog … s spleta 12. 2. 2024) 

Kolektiv Knjižnice Ivana Tavčarja Škofja Loka

QUO VADIS …, KNJIŽNICA IVANA TAVČARJA  
ŠKOFJA LOKA 

Knjiga »Še 
enkrat, prosim!« 
je namenjena 
glasbenim 
učiteljem, učencem 
in staršem. Jasmina 
Pogačnik, izvrstna 
učiteljica klavirja 
na Glasbeni 
šoli Kranj, jo je 
napisala srčno, 
duhovito in 
navihano, zato 
vam knjigo toplo 
priporočamo.

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Nazorjeva ulica 1 v Kranju, jo naročite po tel. št.: 
04/201 42 41 ali na narocnine@g-glas.si. 

Če želite, da vam jo pošljemo po pošti,  
se poštnina zaračuna po ceniku Pošte Slovenije.

Ob obhajanju petdesetletnice poučevanja  

klavirja se spodobi, da kaj zapišem!

Jasmina Pogačnik ni le učiteljica klavirja v Glasbeni šoli Kranj. Je izvrstna peda-

goginja z dolgoletnimi izkušnjami, ki pri poučevanju vedno znova išče nove poti v 

spoznavanju lepot glasbe. Leta 2018 je prejela nagrado Frana Gerbiča za življenjsko 

delo. O tem je kasneje v intervjuju pred novim šolskim letom dejala: »Seveda mi je 

bila nagrada v veliko čast, saj gre za najvišje stanovsko priznanje, hkrati pa se mi je 

takrat v misli prikradla grenkoba, češ, kaj mi dajete nagrado, raje me pustite naprej 

poučevat‘.« Običajno delovno dobo je že zdavnaj presegla, a v svoji ljubezni do glasbe je 

bila vselej neomajna: »Če me vprašate, ali imam kakšne rezervne scenarije za čas po 

upokojitvi, sem prepričana, da se bo kaj že našlo.«

In se je. Pred nami je njena knjiga Še enkrat, prosim!, osebno Jasmine in hkrati učite-

ljice klavirja, z zgodbami o kipeči ustvarjalnosti in neomajni vztrajnosti, knjiga, srčna 

in polna človeške topline, predvsem pa v besedi in misli avtorice duhovita in navihana, 

kot ena taka »cvetoča jasminka«.

Knjiga je nekakšna enolončnica, v kateri najdete raznorodne sestavine z glasbenega 

polja – nekatere bodo zanimive ljubiteljem glasbe, druge spet tistim, ki se aktivno 

ukvarjajo s poučevanjem ali pa so kdaj sami praskljali po klavirju. V pisanju se osre-

dotoča na svojo poklicno pot petih desetletij poučevanja klavirja na kranjski glasbeni 

šoli in petintridesetih let poučevanja klavirja in prečne flavte na slovenski glasbeni 

šoli na Koroškem, popis poklicne zgodbe pa dopolnjuje z orisom svojega pojmovanja 

glasbe. Sledijo pedagoški prigrizki, kot jim sama pravi, ki jih bodo z zanimanjem brali 

predvsem tisti, ki so kdaj igrali klavir ali pa imajo tako željo in namen. V pedagoškem 

dnevniku boste spoznali njen razred, knjigo pa je sklenila z »raziskavo«, kako njeni 

učenci ohranjajo stik z glasbo potem, ko so zapustili šolo. Jasmina Pogačnik je napi-

sala knjigo, ki jo po prvem branju v roke vzameš še enkrat in še enkrat in ...

Igor Kavčič

Ko je desetletna Manja obtičala pred zadrego, da je roki nista ubogali, in želela  

odnehati, jo je bilo treba opogumiti. »Kaj je po poklicu tvoj oči?« sem vprašala. Da je 

inženir, je povedala. »Pa veš, kaj počenja inženir?« Ne, ni vedela. »Inženir v službi 

rešuje probleme. Ko naleti na težavo, poskuša najti način, kako bo težavo odpravil. 

Misliš, da se zjoka? Nikakor. Razmišlja, išče rešitev in ukrepa.« Deklič je želel posne-

mati očeta in solze so se posušile! 
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148 STRANI, TRDA VEZAVA

NOVO

                        + poštnina

21
EUR

AH VRTAČ – najboljša 
izbira tudi za servis 
starejših vozil, ob 
servisiranju pri nas nudimo 
delna kritja stroškov ob 
okvarah tudi  
do 10 let. Lepo vabljeni!

Gorenjski glas je najbolj bran regionalni časopis v Sloveniji.

Gorenjski glas v vsak dom na Gorenjskem 

14 dni brezplačnega  
časopisa 
Akcija 14 dni brezplačnega časopisa je namenjena  
vsem, ki Gorenjskega glasa še ne poznate ali 
ga kupujete v prosti prodaji. Podatke za dostavo  
pošljite na narocnine@g-glas.si ali pokličite 
051/682 217. Po preteku 14-dnevnega obdobja  
vam časopisa ne bomo več pošiljali, vas bomo  
pa poklicali, povprašali za mnenje in predstavili  
pogoje za naročnino. 

Pridružite se naši veliki družini naročnikov,  
ne bo vam žal! 

V akciji ne morejo sodelovati obstoječi naročniki in tisti, ki živijo na istem 
naslovu kot naročnik. Prav tako ne morejo sodelovati tisti, ki so obdobje 
brezplačne naročnine v zadnjem letu že izkoristili. 

Izkazali so se mladi, morda tudi bodoči gledališčniki.  
/ Foto: Janez Jocif
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Zlata muza Antonu Benediku
Pred dnevi so na odprtju jubilejnega, dvajsetega likovnega ekstempora Logatec 2024 avtorjem najboljših likovnih del podelili priznanja in nagrade. Anton 
Benedik iz Knapov je strokovno žirijo navdušil s sliko Martinovo tihožitje, za katero je prejel priznanje za odličnost in najvišjo nagrado zlata muza.

Knape – Pravzaprav ima na-
grajena slika ljubiteljskega 
slikarja Antona Benedika 
nekoliko daljši naslov Marti-
novo tihožitje – gobe, najde-
ne na Martinovo soboto, 11. 
11. 2023, saj so bile gobe, 
upodobljene na sliki, nabra-
ne preteklo jesen prav na 
omenjeni dan. »Lanska je-
sen je bila izredna za gobe, 
ki so rasle celo v december,« 
ob motivu, tihožitju z goba-
mi, za katere lahko rečemo, 
da so tako postale naslikana 
zgodba, pove Anton, vesel 

uspeha na ekstemporu v Lo-
gatcu, na katerega je več kot 
120 ustvarjalcev prijavilo več 
kot 140 del. Naslovna tema 
letošnjega ekstempora je 
bila Štirje letni časi, dela pa 
je ocenjevala tričlanska stro-
kovna žirija pod vodstvom 
umetnostne zgodovinarke in 
likovne kritičarke Anamarije 
Stibilj Šajn.

Slikanje za odklop
S slikanjem se je ob sicer-
šnjem delu na domači kmeti-
ji začel ukvarjati pred leti. 
Pravi, da iz čistega veselja. 
Prve smernice v likovnem 

ustvarjanju je dobil na tečaju 
v okviru društva Freising, izo-
braževal se je pri slikarki Met-
ki Gosar v Stanežičah, svoje 
likovno znanje pa je skoraj 
pet let do leta 2007 nadgraje-
val pri uveljavljenem umetni-
ku Savu Sovretu.
Pove, da kot otrok ni imel 
možnosti za ukvarjanje s sli-
karstvom. Obiskoval je kme-
tijsko šolo v Šentjurju pri Ce-
lju, kjer je živel v internatu. 
»Včasih ni bilo toliko dopol-
nilnih dejavnosti kot danes. 
Tudi si ljudje niso predsta-
vljali, da zdaj bo pa nekdo, ki 
živi na kmetih, še slikal. Da-
nes je drugače, saj ne manjka 
ponudbe tečajev in izobraže-
vanj tako za mlade kot starej-
še. Mnogi slikarji imajo li-
kovne šole, skoraj vsak dom 
starostnikov ima svojo likov-
no sekcijo,« pove sogovornik 
in doda, da pa izgubljenega 
časa ni smiselno iskati. Slika 
zdaj, ko lahko, saj mu slikar-
stvo veliko pomeni in je zanj 
neke vrste odklop od vsakda-
njika. »Žena Marjetka ve, da 
kadar slikam, potrebujem 
mir za koncentracijo. Je pa 
slikanje močno povezano z 
navdihom. Lahko je volja, a 
če ni navdiha, se ne bo izšlo. 
Prav tako niso dobri predolgi 
odmori od ene do druge sli-
ke, saj je potem težko priti 
nazaj.«

Slika v različnih slogih
Anton Benedik motive za 
svoje slike išče v okolju, v ka-
terem živi, blizu so mu tiho-
žitja različnih vrst, pri čemer 
rad tudi eksperimentira, po-
gosto uporablja podobe iz 
narave. Včasih si pri motivu 
pomaga s predhodno foto-

grafijo, spet drugič postavi 
kompozicijo, ki jo potem na-
slika. Anton si običajno res 
vzame čas za sliko, saj je pri 
ustvarjanju zelo natančen. V 
duhovitem tonu doda, da bi 
kakšne rože že zdavnaj ove-
nele, preden bi dokončal sli-
ko in bil z njo zadovoljen. 
Običajno slika v tehniki akril 
na platno.
Njegov izrazni svet je zelo 
širok, najbolj je doma v tako 
imenovanem hiperrealiz-
mu, pri slikanju pa tudi eks-
perimentira ter prehaja na 
druga slogovna polja, ustvar-
ja tudi v abstrakciji. Na pre-
nekaterih slikah se spogle-
duje z nadrealizmom in nas 
z njimi popelje h globljemu 
razmišljanju.
Večkrat je svoja dela že pred-
stavil na samostojnih razsta-
vah, prvič se spominja, da v 

župnišču v Radovljici in Sta-
ri Loki, nato v Rodinah v Jal-
novi hiši, dvakrat tudi v Mu-
zeju Železniki in v prostorih 
občine  ... Trenutno ima na 

slikarskem stojalu sliko šop-
ka. Kakšnega in v kakšni sli-
karski maniri, pa bomo ne-
dvomno videli na kakšni 
naslednjih razstav.

Igor Kavčič

V prostorih Šolskega centra Škofja Loka je na ogled že tradicionalna razstava likovne kolonije Jasna. Predstavlja se petnajst ustvarjalcev.

Jasna iz Strunjana v Škofjo Loko

Škofja Loka – Sredi marca 
so v Šolskem centru Škofja 
Loka odprli tradicionalno 
razstavo likovnih del koloni-
je Jasna. Prvo srečanje čla-
nov skupine Jasna je bilo 
pred dvajsetimi leti ob jeze-
ru Jasna v Kranjski Gori, ki 
je likovnemu srečanju dalo 
tudi ime. Odtlej se skupina 
likovnikov, članov Jasne, 
vsako leto srečuje v različnih 
krajih, kjer preživijo nekaj 
ustvarjalnih dni. Skupina je 
raznolika, tako generacijsko 
kot po likovnem pristopu in 
mediju v katerem članice in 
člani ustvarjajo, najbližje pa 
jim je klasično slikarstvo.
Že več let se zbirajo v Stru-
njanu, sredi narave in ob 
morju, kjer nastanejo različ-

ne stvaritve. V nagovoru di-
jakom je akademski slikar 
Franc Bešter, tudi član Ja-

sne, predstavil omenjeno li-
kovno druženje v Strunjanu 
ter dela, ki so jih tam ustva-

rili udeleženci, tokrat pa so 
razstavljena v šolski jedilni-
ci. Likovna dela so navadno 

akrili in olja na platnu, moti-
vi segajo od realističnih po-
gledov na slikovito naravo 

do abstrakcije, vselej pa na 
koloniji nastane tudi kakšna 
fotografija ali grafika.
Tokrat razstavljajo: France 
Bešter, Rajko Bogataj, Bole-
slav Čeru, Igor Dolenc, Bo-
štjan Gunčar, Anton Kavčič, 
Alenka Klemenčič, Biserka 
Komac, Jano Milkovič, An-
dreja Peklaj, Matjaž Rolih, 
Nejč Slapar, Negos Stepa-
njan, Erika Železnik in Ivan 
Žibert. Ob odprtju so dijaki 
pripravili krajši kulturni pro-
gram z recitacijami pesmi in 
glasbo, pobudnik in organi-
zator kolonije Jasna Boleslav 
Čeru pa se je zahvalil sode-
lujočim avtorjem ter dija-
kom ter njihovim profesor-
jem, ki že toliko let gostijo 
njihove likovne stvaritve. 
Razstava bo na ogled do 
konca šolskega leta.

Igor Kavčič

Aktualni kipec zlata muza je doma pri Antonu Benediku v Knapih. / Foto: Igor Kavčič

Nagrajena slika Martinovo tihožitje / Foto: arhiv ekstempora Logatec

Likovni ustvarjalci srečanja Jasna v družbi gostiteljev v Šolskem centru Škofja Loka / Foto: arhiv Šolskega centra Škofja Loka

Kontrast med realizmom in abstraktnim / Foto: Igor Kavčič
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Škofja Loka – Z zaključnim 
turnirjem na Dunaju se je 
končala letošnja Mednaro-
dna floorball liga (IFL). V 
ligi nastopa devet ekip, po 
tri najboljše ekipe Avstrije, 
Madžarske in Slovenije. Na 
zaključni turnir sta se 
uvrstili madžarski ekipi 
SZPK Komarom in Phoenix 
Fireball, avstrijska ekipa 
Wiener Floorball Verein in 
branilci naslova, Insport 
Škofja Loka.
V prvem sobotnem polfina-
lu sta se na napeti tekmi po-
merili ekipi Komarom in 
Phoenix. Ekipa Komarom je 
s preobratom v zaključku 
tekme zmagala z rezultatom 
6 : 5. V drugem polfinalu so 
domačini Wiener Floorball 
Verein skoraj presenetili 
branilce naslova Insport, ki 
so šele v zadnji tretjini strli 
odpor domačinov in slavili z 
rezultatom 6 : 4.

Na tekmi za tretje mesto so 
nato v nedeljo Dunajčani 
premagali Phoenix Fireball 
in osvojili tretje mesto.
Finalna tekma je bila pono-
vitev lanskoletnega finala, 
kjer sta se pomerili dve naj-
boljši ekipi rednega dela se-
zone, Insport in SZPK. Eki-
pi SZPK je vse do 50. 
minute uspevalo z zelo di-
sciplinirano igro v obrambi 
držati priključek Insportu, 
ki mu ni uspelo narediti za 
več kot dva gola razlike. V 
zaključku tekme so Madža-
rom malenkost pošle moči, 
kar je ekipa iz Škofje Loke 
izkoristila in v zadnjem delu 
tekme zadela še trikrat ter 
zmagala z rezultatom 10 : 6.
To je pomenilo, da je Insport 
osvojil svoj peti zaporedni 
naslov prvaka Mednarodne 
floorball lige in v tem tekmo-
vanju ostaja neporažen. 
»Zelo sem vesel, da nam je 
uspelo ubraniti naslov prva-
ka Mednarodne floorball lige 

že petič zapored. Vsak, ki je 
kdaj koli tekmoval, ve, da je 
vedno lažje osvajati naslove 
kot jih braniti. A očitno ima-
mo v Škofji Loki čudežno ge-
neracijo floorbalistov, ki ji 
trenutno ni para v tem delu 
Evrope, in res s ponosom ob-
čudujem te fante. Pred me-
secem dni so v Škofji Loki 
tvorili glavnino reprezentan-
ce, ki si je izborila nastop na 
svetovnem prvenstvu, zdaj 
ostajajo petič zapored nepo-
raženi v mednarodni ligi. 
Res neverjetno,« je po konča-
nem tekmovanju povedal 
trener članskega moštva In-
sport Gorazd Tomc.
»Zdaj nas čaka še zadnje 
tekmovanje v tej sezoni, za-
ključek članskega državnega 
prvenstva. Na njem bomo – 
prav tako petič zapored – po-
skusili osvojiti naslov prva-
ka. Upam, da nam bo 
uspelo. S tem bi bila sezona 
res popolna,« je še dodal 
Tomc.

Na finalnem turnirju najboljših štirih ekip v Mednarodni floorball ligi so še 
petič zapored slavili igralci škofjeloškega moštva FBK Insport.

Vilma Stanovnik

Volaka – »To je moj srečni 
dan in imam to, kar sem si 
želela,« je v prvem odzivu po 
tekmi za Strelsko zvezo Slo-
venije povedala 17-letna slo-
venska reprezentantka Ma-
nja Slak. Od velikega uspeha 
je minilo že skoraj mesec 
dni, a ko smo jo le nekaj dni 
po prihodu domov obiskali 
na njenem domu v Volaki v 
Poljanski dolini, sta iz nje-
nih oči sijala sreča in ponos. 
Manja je začela trenirati v 
šestem razredu osnovne 
šole, najprej z zračno puško, 
potem pa ji je po treh letih 
njen trener Aleš Košir dal 
poskusiti zračno pištolo, ki 
jo je takoj vzljubila.
»Pri tem športu je po-
membno, da se znaš osredo-
točiti in držati ravnotežje. 
Morda je malce zmotno 
mišljenje, da potrebuješ og-
romno moči, najpomemb-
nejša sta namreč koncentra-
cija in ravnotežje,« pove 
Manja. »To dosežeš z vajo, 
treningi in s čim več tekma-
mi.« Manja med tednom 
živi v dijaškem domu v Lju-
bljani, kjer obiskuje tretji le-
tnik Srednje medijske in 
grafične šole, zato dvakrat 
na teden trenira na Rudni-
ku, ob koncu tedna pa na 
strelišču v Sokolskem domu 
v Gorenji vasi.

Največji uspeh do zdaj
Manja Slak je bila lani na 
svojem prvem evropskem 
prvenstvu v Estoniji v kon-
kurenci mladink četrta. »Pri-

čakovala sem, da bom tudi 
letos v finalu, želela sem si 
medalje, nisem pa pričako-
vala, da bom kar druga,« se 
nasmehne. »V finale nas gre 
osem in v drugi seriji gre vse 
od začetka. Tudi če si v prvi 
seriji osmi, si na koncu lah-
ko prvi, tako da sem šla na 
medaljo. Občutki so bili zelo 
dobri,« se torkove tekme 
spominja Manja, na katero 
je upravičeno zelo ponosen 
tudi njen dolgoletni trener 
Aleš Košir. Reprezentančni 
kolegi v njej vidijo velik po-
tencial. »Starejši kolegi upa-
jo, da bom nadaljevala karie-
ro, česar si tudi sama 
želim.« Njen cilj so olimpij-
ske igre. »Če ne letošnje v 
Parizu, pa tiste čez štiri leta 
v Los Angelesu. Za kvoto za 
Pariz se bomo strelci borili 
še aprila v Riu de Janeiru, 

mora pa selektorica izbrati, 
kdo bo šel v Rio; za zdaj še 
ne vem, ali bom med izbran-
ci,« pravi Manja.
Dodatno težo kolajni, ki jo je 
Manja Slak osvojila na fe-
bruarskem evropskem pr-
venstvu na Madžarskem, 
daje dejstvo, da je ta sploh 
prva v obdobju samostojne 
Slovenije v mladinski kon-
kurenci. Še v obdobju Jugo-
slavije pa sta odličja na 
evropskih prvenstvih v mla-
dinski konkurenci osvojila le 
Franc Peternel ml. leta 1977 
z zračno pištolo ter Raj-
mond Debevec leta 1980 z 
zračno puško in leta 1983 z 
malokalibrsko puško. Prav 
starosta strelskega športa 
Rajmond Debevec je bil med 
prvimi, ki so Manji Slak in 
njenemu trenerju Alešu Ko-
širju čestitali za velik uspeh.

Klara Mrak

Manja Slak je na evropskem prvenstvu na Madžarskem 
zaostala le za Gruzijko Mariami Prodiašvili. / Foto: osebni arhiv

Že petič so prvaki 
mednarodne lige

Manja Slak je konec februarja na evropskem prvenstvu v streljanju  
z zračnim orožjem na deset metrov na Madžarskem z zračno pištolo  
v konkurenci mladink osvojila drugo mesto.

V Volako je 
prinesla srebro

Ekipa Insporta se je novega naslova prvakov veselila skupaj z navijači. / Foto: arhiv FZS

kadri@polycom.si  
031/380-391
www.polycom.si

IN POSTANI DEL
KOLEKTIVA V

PROIZVODNJI ALI 
DRUGIH ODDELKIH

PRIDRUŽI SE NAŠI EKIPI

Zakaj izbrati naše podjetje?
Regres za leto 2024 znaša 2000,00 €
V podjetju nimamo minimalne plače

100 % dodatek na nočno delo
Počitniške aktivnosti za otroke

sodelavcev

OBIŠČI NAS NA KARIERNO -
ZAPOSLITVENEM DNEVU 6.APRILA

(več informacij na tija@polycom.si)
MESNICE ČADEŽ Kranj, Koroška c. 26 I Škofja Loka, SPAR partner Čadež v Nami I Bohinjska  
Bistrica, SPAR partner Čadež, Triglavska c. 36 I Jesenice, C. Cirila Tavčarja 6. Mesnine Čadež  
lahko kupite tudi v ostalih trgovinah SPAR, Mercator in E.Leclerc.       www.mesarstvo-cadez.si                        

Tradicionalne domače mesnine Čadež so soljene z morsko soljo,  
aromo jim dajejo prave naravne začimbe (poper, česen, lovor, brin),  
prekajene so z bukovim dimom. So brez glutena, laktoze, jajc, soje in 

drugih alergenov ter brez umetnih barvil in brez umetnih arom.
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Ljubljana – Ana Koprivnikar 
iz Gorenje vasi je študentka 
petega letnika ljubljanske 
medicinske fakultete. Zani-
ma jo specializacija iz otro-
ške in mladostniške psihia-
trije, že od otroških let pa se 
ukvarja s športom. »V osnov-
ni šoli sem se začela ukvarja-
ti s plavanjem, trenirala sem 
ga šest, sedem let, potem 
sem v prvem letniku gimna-
zije začela iskati drug šport. 
Našla sem ples ob drogu, ki 
sem se ga hitro priučila, saj 
sem imela že od plavanja kar 
veliko moči. Pri plesu pa sem 
pridobila še gibljivost. Sčaso-
ma, sploh zdaj na medicinski 

fakulteti pa se je pokazalo, da 
potrebujem še neki dodaten 
trening za moč. Že prej sem 
izvajala funkcionalne trenin-
ge in treninge z lastno težo, 
potem pa je v Gorenjo vas 
prišel moj zdajšnji trener 
Martin Janžekovič iz Weight-
liftinga Dolgi most predstavit 
olimpijsko dvigovanje uteži, 
šla sem poskusit in me je čis-
to pritegnilo,« se začetkov 
dvigovanja uteži spominja 
Ana. Marsikdo ima predso-
dek, da dvigovanje uteži ni 
šport, ki bi ga lahko preizku-
sil vsakdo. Ana pravi, da ni 
tako. S tem športom se lahko 
ukvarja kdor koli in začne ka-
dar koli. »Teža uteži se prila-

gaja človekovim sposobnos-
tim in moči. Na začetku se 
tehnike uči z leseno palico, 
za vrhunsko treniranje na 
svetovni ravni pa začenjajo 
že pri starosti od osem do de-
set let. Za rekreativce pa 
sploh ni pomembno, kdaj 
začnejo.« Na tekmovanjih, 
pove Ana, tekmujejo v dveh 
dvigih. »Pri potegu dvigne-
mo drog z enim gibom od tal 
nad glavo, medtem ko ima 
nalog in sunek dve potezi, in 
sicer: drog najprej dvignemo 
s tal in ga naložimo nad 
prsni koš, šele nato pa ga su-
nemo nad glavo. Trenutno 
imam potega 45 kilogramov, 
naloga in sunka pa 62 kilo-
gramov.« Čeprav gre za 

šport, ki je bil včasih bolj na-
menjen moškim, Ana pravi, 
da so ženske zelo dobro spre-
jete. »Nikakršne stigme, da 
bi bil to le moški šport, ne 
občutimo. Pa tudi med prija-
telji vedno čutim le neko spo-
štovanje do tega, da delam, 
da se trudim.«
Ani je pri dvigovanju uteži 
všeč tudi to, da ji ne kvari 
gibljivosti, ki je je pri plesu 
ob drogu pridobila precej. 
»Zato sem vesela, da sem 
našla vadbo za moč, ki se s 
tem ne tepe. Pri olimpij-
skem dvigovanju uteži so 
gibi res v tako velikih obse-
gih, da se gibljivost ohra-
nja.«

Klara Mrak

Ana Koprivnikar je aktualna državna prvakinja v 
olimpijskem dvigovanju uteži v kategoriji do 59 kilogramov. 
/ Foto: osebni arhiv

Študentka medicine Ana Koprivnikar iz Gorenje 
vasi, ki je na zadnjem državnem prvenstvu v 
olimpijskem dviganju uteži v kategoriji do 59 
kilogramov zmagala, se je z dvigovanjem uteži 
začela ukvarjati v novembru 2022. Pred tem je 
trenirala plavanje, še vedno pa trenira in poučuje 
veščine plesa ob drogu.

Državna prvakinja

Gostilna in picerija Tavžentroža, kjer hrana dušo poboža
Na Medvedjem Brdu pri Logatcu

V mirnem okolju, 14 kilometrov od Lo-
gatca, stoji prikupna gostilna, kjer vam 
postrežemo prvovrstne specialitete in vas 
okrepčamo za prijeten sprehod po okoliš-
kih hribih. Kakor je tavžentroža zdravilo za 
tisoč bolezni, smo mi tukaj za tisoč želja.
V naši jedilnici je dovolj prostora za 55 
oseb. Za zaključene družbe organiziramo 
kosila ali večerje. Če iščete intimen prostor 
za manjša slavja, poslovna kosila in druge 
priložnosti do 35 oseb, nudimo tudi lepo 
urejen in ločen kletni prostor.
Živimo s tradicijo, letnimi časi in sezonsko 
kulinariko. Vedno se razveselimo spre-
membe letnega časa, saj takrat obogati-
mo tudi našo ponudbo ob koncih tedna. 
Tako ima naša vrhunska hrana pridih do-
mačnosti, obenem pa je v sozvočju s ča-
som in razvojem kulinarike. Smo nekako 
mešanica tradicije in pristopa vrhunskih 
kuharskih mojstrov. Ponujamo pestro iz-
biro domačih jedi, tudi divjačine in rib. Iz 
krušne peči vam nudimo pice, lazanje in 
rebrca. Poskrbimo za vegetarijanske in 
veganske jedi. Neustavljivo privlačen je 

majhen greh z veliko sladkosti, to so naše 
izvrstne domače sladice. Pri nas lahko  
uživajo tisti z malo časa, še bolj pa tisti, ki 
želijo dolgo uživati med nami.
Toplo nam bo pri srcu, ko boste vstopili v 
našo hišo in začutili, da imajo vse jedi po-
sebno mesto in svojo zgodbo. Za ustvarja-
nje lepih spominov lahko z našimi darilni-
mi boni svojim bližnjim podarite odlično 
kulinariko in prijetno druženje. Naša hišna 
kraljica je sladica Prisankovo srce. Srček sva 
razvila med korono in naju ves čas sprem-
lja kot najbolj zaželena sladica. 

ODPRTO OD ČETRTKA DO NEDELJE

V ponedeljek, torek in sredo nas lahko obiščete  
po predhodnem dogovoru. Rezervacije za 

nedeljska kosila so nujne na 040 321 164, 041 
465 045 ali 01 750 11 86.

VERJEMI VASE
NOVI 208

peugeot.si

PRIPOROČA  Poraba v kombiniranem načinu vožnje: od 3,9 do 5,9 l/100 km. Izpuh CO2: od 96 do 132 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. Vrednost 
specifične emisije dušikovih oksidov NOx: od 0,0139 do 0,0331 g/km. Emisije trdnih delcev: od 0,00018 do 0,00082 g/km. Število delcev: od 0,02 do 2,7. Ogljikov dioksid (CO2) 
je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti 
zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.

Primer informativnega izračuna finančnega leasinga Peugeot Financiranje za vozilo Peugeot 208 Active 1.2 Puretech 75 STT 6.4, rumene Aguenda barve - mesečno 
odplačevanje; maloprodajna cena z DDV in vključenim bonusom (v ceni je obračunanih 1.000 EUR popusta v primeru financiranja Peugeot – pod pogojem vsaj 24 mesečne 
dobe financiranja) je 14.890 EUR; mesečni obrok je 149 EUR pri pologu v višini 4.650 EUR in ročnosti 96 mesecev; višina pologa je pri akciji omejena od 10% do 50%, doba 
financiranja je vezana na ročnost od 24 mesecev do 96 mesecev; DDV je obračunan v obrokih; EOM na dan 12. 01. 2024 znaša 9,23% in se spremeni, če se spremenijo 
elementi izračuna; izračun temelji na osnovi fiksne obrestne mere s skupno letno obrestno mero 8,1%; financirana vrednost 10.240 EUR; skupni znesek za plačilo 18.699 EUR; 
stranka v primeru Peugeot Financiranja prejme tudi avtomobilsko kasko zavarovanje za 1 EUR za prvo leto; Peugeot Financiranje si pridržuje pravico do izbire zavarovalnice.  
Za podrobnosti o ponudbi se obrnite na vašega prodajalca vozil Peugeot.

ZA 14.890 €
FIKSNA OBRESTNA MERA
KASKO ZA 1 EUR

RODEX d.o.o., Rova, Rovska cesta 2, 1235 Radomlje, tel. 01 729 92 00, www.rodex.si

P_NOVI-208-koncesionarji-210x148-v2.indd   13 18. 01. 24   15:50
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Škofja Loka – Naša moška rokometna reprezentanca bo če-
trtič nastopila na olimpijskih igrah. Te bodo bo med 26. ju-
lijem in 11. avgustom potekale v Parizu. Slovenci so si na-
stop sredi tega meseca zagotovili z drugim mestom na kva-
lifikacijskem turnirju v Granollersu v Španiji. »Potujemo na 
olimpijske igre, zaslužili smo si to. Na svetovnem prvenstvu 
smo osvojili deseto mesto, na evropskem smo bili šesti. 
Kljub temu da nismo blesteli, smo v Granollersu iztržili dve 
zmagi. Resnično sem vesel, da bom lahko še enkrat v karie-
ri okusil slast olimpijskih iger. To je bila moja velika želja,« 
je po kvalifikacijskem turnirju povedal 35-letni Škofjeločan 
Jure Dolenec, ki je zadnja leta tudi kapetan slovenske roko-
metne reprezentance.

Še enkrat na olimpijske igre

Škofja Loka – V kampu Brioni tudi letošnje poletje kapetan 
naše rokometne reprezentance, Škofjeločan Jure Dolenec in 
Rokometno društvo Urbanscape Loka pripravljata Škofjelo-
ško rokometno šolo. Letos bo potekala v že šesti izvedbi, 
organizirana bo med 25. in 29. junijem, namenjena pa je 
tako dekletom kot fantom, rojenim med leti 2008 in 2014. 
Za prijavnico lahko pišete na rokomet.loka@gmail.com.

Škofja Loka – V prejšnji, februarski številki Loškega glasa 
smo v članku z naslovom Pod streho še en Pokal Loka po-
motoma napačno zapisali, da je Škofjeločanka Aja Radelj 
članica Smučarskega kluba Alpetour. Radljeva je namreč 
članica Smučarskega kluba Poljane, posamično pa je v kate-
goriji U16 na Pokalu Loka osvojila eno srebrno medaljo. Za 
napako se tako smučarki kot bralcem iskreno opravičujemo.

Rokometna šola z Juretom Dolencem Popravek in pojasnilo
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Pomagali so Patriciji
Lions klub Škofja Loka je z nakupom pametnih očal pomagal Škofjeločanki Patriciji, ki ima le 0,02 
odstotka vida. Zanje so namenili del izkupička z januarskega dobrodelnega koncerta – tri tisoč evrov.

Škofja Loka – Letošnji marec 
si bo 23-letna Škofjeločanka 
Patricija zelo dobro zapomni-
la. Odslej ji pri vsakdanjih 
opravilih pomagajo pametna 
očala. V petek, 15. marca, so 
jih ji predali predstavnik pod-
jetja slepslaboviden.si Ro-
bert, njegova partnerica Sa-
nja, predsednik Lions kluba 
Škofja Loka Damjan Moho-
rič in član kluba Aleš Bizjak. 
Sicer pa je Patricija šele dru-
ga uporabnica tovrstnih očal 
v Sloveniji. »Prva jih je pred 
približno enim letom začela 
nositi mlada mamica iz Žal-
ca, s Patricijo sta se slišali, se 
pogovorili in po nekaj pogo-
vorih je vedela, da si jih želi,« 
nam je povedal predsednik 
Damjan Mohorič.
Povezali so se s podjetjem 
slepslaboviden.si, katerega 

zastopnik Robert, ki se še 
kako dobro zaveda, kako po-
membna je izkušnja pame-
tnih očal, saj je slaboviden, 
njegova partnerica Sanja pa 
slepa. »Na pametni telefon 
je treba naložiti aplikacijo 
Envision, ki se poveže z oča-

li. Ko jih slabovidna ali slepa 
oseba nadene, očala poske-
nirajo članek v časopisu ali 
stran v knjigi in jo začnejo 
brati,« nam delovanje očal 
opiše Mohorič. »Ko je Patri-
cija nadela očala, smo reci-
mo nastavitve dali na pre-
gled objektov v okolici. Ko se 
je začela obračati, so očala 
zaznala in povedala, da je tu 
hladilnik, tam pečica itd.« 
Patricija se tako lahko veseli 
nove pridobitve, ki ji bo pri 
vsakdanjih opravilih še kako 
koristila, saj ji bo omogočala 
večjo samostojnost.

Klara Mrak

Pametna očala za slepe in slabovidne  
/ Foto:Arhiv Lions kluba Škofja Loka

Lepote Škofje Loke 
skozi objektiv
Na Občini Škofja Loka in v Zavodu 973 vabijo, da 
se udeležite telefonskega fotonatečaja, ki so ga 
poimenovali »Kk i lpo« .

Škofja Loka – Kot pravijo or-
ganizatorji natečaja, nas hi-
tri tempo življenja sili v ne-
nehno prelivanje dogajanja 
in norenje s kraja do kraja, z 
dogodka na dogodek.
Zjutraj se zbudimo in že je 
večer, nov dan, nov teden, 
mesec je naokrog in že obra-
čamo liste koledarja, jih me-
njamo …
Živimo v času, ko se ne usta-
vimo in ne pustimo, da nas 
razveseli nekaj majhnega. 
Ne pustimo, da nas očara 
trenutek.
Vsi iščemo napake, pohvala 
pa nam ne gre tako rada iz 
ust. Spremenimo utečeno 
delovanje in začnimo iskati 
lepote, poudarjajmo dobre 
stvari, poglejmo skozi prija-
zna očala.
Kategorije natečaja so tako 
narava, arhitektura, dogodki. 
Poiščite tri najlepše motive v 

svoji krajevni skupnosti in 
jih po WeTransferju pošljte 
na info@skofjaloka.si. V 
sporočilo pripišite podatke 
avtorja oziroma avtorice: 
ime in priimek, naslov, loka-
cijo nastanka v krajevni sku-
pnosti, e-naslov in telefon-
sko številko. Priložite tudi 
podpisano izjavo o avtorstvu 
in podpisano izjavo GDPR, 
ki ju najdete na spletni stra-
ni občine.
Natečaj se je že začel in bo 
trajal do 14. oktobra letos. 
Na njem lahko sodelujete 
vsi, tako ljubiteljske fotogra-
finje in fotografi kot tudi ti-
sti, ki boste to postali ravno 
zaradi fotonatečaja.
Na koncu bodo izbrali in na-
gradili najbolj prepričljive, 
povedne, zanimive, lepe in 
inovativne fotografije ter pri-
pravili razstavo. Na odprtje 
in prijetno druženje bodo 
povabili vse, ki boste poslali 
fotografije.

Vilma Stanovnik

loški glas

20. & 21. APRIL

• največji sejem čokolade v Sloveniji
• čokoladne degustacije
• koncerti in ulične predstave
• cirkuška in gibalna animacija
• kulinarične in ustvarjalne delavnice
• naj pralina festivala
• z nami bodo: Nipke, Leopold I.,
Rok’N Band, Masharik, 
Dunkin Devils in drugi

 

Damjan Mohorič, predsednik Lions kluba Škofja Loka, in predstavnik podjetja 
slepslaboviden.si Robert s partnerico Sanjo. Slednja sta poskrbela za privajanje Patricije na 
nova očala. / Foto: Arhiv Lions kluba Škofja Loka

Patricija se je 
rezveselila nove 
pridobitve, ki ji pri 
vsakdanjih opravilih še 
kako koristi.

Želimo vam vesele 
velikonočne praznike!

Vaš Gorenjski glas 
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